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Από το υπ’ αριθ. 24/2011 πρακτικό συνεδρίασης  
του Δημοτικού Συμβουλίου του Δήμου Βέροιας 

 
Αρ. απόφ. 666/2011                                                      

Π ε ρ ί λ η ψ η 
Έγκριση απολογισμού, ισολογισμού και αποτελεσμάτων 
χρήσης Δήμου Βέροιας, διαχειριστικής περιόδου 2010. 

 
         Σήμερα 5 Οκτωβρίου του έτους 2011 ημέρα της εβδομάδας Δευτέρα και ώρα 19:00 συνήλθε σε 
ειδική τακτική συνεδρίαση το Δημοτικό Συμβούλιο στην αίθουσα συνεδριάσεων του Δημοτικού 
Συμβουλίου Βέροιας, Μητροπόλεως 46, στο Δημαρχείο, ύστερα από την με ημερομηνία 30-9-2011 
γραπτή πρόσκληση του Προέδρου που δόθηκε σ’ όλους τους Συμβούλους, τους Προέδρους Δημοτικών & 
Τοπικών Κοινοτήτων, τους Εκπροσώπους Τοπικών Κοινοτήτων, τον Πρόεδρο του Τοπικού Συμβουλίου 
Νέων και στην Δήμαρχο, σύμφωνα με τις διατάξεις του άρθρου 67 του Ν. 3852/2010, του άρθρου 7 του 
Ν. 3443/2006 και του άρθρου 163 του Ν. 3463/2006 «Κύρωση του Κώδικα Δήμων και Κοινοτήτων». 
          Αφού διαπιστώθηκε  ότι παραβρίσκεται η Δήμαρχος και ότι υπάρχει νόμιμη απαρτία, αφού επί 
συνόλου 41 μελών βρέθηκαν παρόντα  39 μέλη: 
 

                  Παρόντες                                                                                           Απόντες 
1)Δ. Δάσκαλος, 2)Μ. Σουμελίδης, 3)Θ. Θεοδωρίδης, 4)Γ. 
Μιχαηλίδης, 5)Α. Λαζαρίδης, 6)Ν. Τσιαμήτρος, 7)Β. 
Σταυροπούλου-Μπακαμτζόγλου, 8)Ε. Αρχοντάκη-Γεωργίου, 9)Π. 
Παυλίδης, 10)Τ. Χατζηαθανασίου, 11)Θ. Αγγελίνας, 12)Λ. 
Πουλασουχίδης, 13)Κ. Βοργιαζίδης, 14)Ν. Μωυσιάδης, 15)Ν. 
Μαυροκεφαλίδης, 16)Χ. Γαϊτάνου-Γεωργιάδου, 17)Π. 
Τσαπαρόπουλος, 18)Α. Καγκελίδης, 19)Μ. Παπαϊωνάννου, 20)Θ. 
Κορωνάς, 21)Κ. Συμεωνίδης, 22)Γ. Κάκαρης, 23)Β. Παπαδόπουλος, 
24)Κ. Κουτσαντάς, 25)Α. Νεστορόπουλος, 26)Α. Γκαμπέσης, 27)Κ. 
Κοστογλίδου, 28)Α. Βεσυρόπουλος, 29)Β. Γιαννουλάκης, 30)Χ. 
Τσιούντας, 31)Ε. Γουναράς, 32)Γ. Σουμπέκας, 33)Κ. Παναγιωτίδης, 
34)Δ. Γκέκα, 35)Α. Παπαδόπουλος, 36)Σ. Κουμτσίδης, 37)Ι. 
Σοφρόνωφ, 38)Γ. Μελιόπουλος, 39)Χ. Σαββαϊδου. 

Χ. Κούτρας,Λ. Τσαβδαρίδης. 

Παρόντες πρόεδροι Δημ. & Τοπ. Κοινοτήτων                                              Απών Πρόεδρος 
         & Εκπρόσωποι Τοπ. Κοινοτήτων                                                               Τ.Σ. Νέων 

Η. Τσιαμήτρος, Δ. Κουλουριώτης, Ι. Λιάτσου, Α. Ορφανίδου, Ν. Αγγέλου. Κ. Καπανίδης. 

Απόντες πρόεδροι Δημ. & Τοπ. Κοινοτήτων 
& Εκπρόσωποι Τοπ. Κοινοτήτων 

Χ. Δουλγερίδου, Θ. Σούλας, Σ. Κρομμύδας, Ε. Εμμανουηλίδης, Η. Σοφιανίδης, Σ. Μισοκέφαλος, Α. Βοργιαζίδου, 
Ι. Παπαδόπουλος, Α. Πέτρου, Ε. Κελεσίδης, Α. Κακαγιάννης, Η. Μπατσαράς, Σ. Ρίσσου, Γ. Οικονόμου, Ι. 
Χειμώνας, Κ. Νένος, Χ. Τσανασίδης, Ι. Καπετανίδης, Π. Ποταμόπουλος, Π. Πιτούλιας, Κ. Τζήμας, Μ. 
Λαμπριανίδης, Μ. Τέτος. 

 
Σημείωση: 1) Μετά την έναρξη της συνεδρίασης αποχώρησαν οι κ.κ. Ι. Σοφρόνωφ, Γ. Μελιόπουλος.  
2) Κατά τη συζήτηση της αριθ. 666/2011 απόφασης προσήλθε ο κ. Α. Βεσυρόπουλος. 
3) Κατά τη συζήτηση της αριθ. 667/2011 απόφασης αποχώρησαν οι κ.κ. Ν. Τσιαμήτρος, Γ. Κάκαρης, Π. 
Τσαπαρόπουλος, Α. Γκαμπέσης, Κ. Παναγιωτίδης. 
4) Κατά τη συζήτηση της αριθ. 668/2011 απόφασης προσήλθε ο κ. Ν. Τσιαμήτρος και αποχώρησαν οι κ.κ. Τ. 
Χατζηαθανασίου, Κ. Συμεωνίδης. 
5) Κατά τη συζήτηση της αριθ. 669/2011 απόφασης αποχώρησαν οι κες Χ. Γαϊτάνου, Μ. Παπαϊωάννου. 
6) Κατά τη συζήτηση της αριθ. 670/2011 απόφασης προσήλθαν οι κες Χ. Γαϊτάνου, Μ. Παπαϊωάννου. 

 
 



 
 

Στη συνέχεια ο πρόεδρος, εισηγούμενος το μοναδικό θέμα της ημερήσιας 
διάταξης, έθεσε υπόψη του συμβουλίου το από 29-9-2011 εισηγητικό σημείωμα της 
αντιδημάρχου οικονομικών Ελισάβετ Αρχοντάκη, που έχει ως εξής: 
     Σύμφωνα με τις διατάξεις του άρθρου 163 του Ν.3463/06 του Δ.Κ.Κ. και των 
άρθρων 72 και 267 του Ν.3852/10, ως το τέλος Μαϊου εκείνος που ενεργεί την 
ταμειακή υπηρεσία του δήμου υποβάλλει δια του Δημάρχου στην Οικονομική 
Επιτροπή λογαριασμό της διαχείρισης του οικονομικού έτους που έληξε.  
     Μέσα σε δύο (2) μήνες αφότου παρέλαβε τα ανωτέρω στοιχεία, η Οικονομική 
Επιτροπή τα προελέγχει και το αργότερο (5) ημέρες μετά την λήξη του διμήνου 
υποβάλλει τον απολογισμό και ,προκειμένου για Δήμους που εφαρμόζουν το κλαδικό 
λογιστικό σχέδιο, τον ισολογισμό και τα αποτελέσματα χρήσεως μαζί με έκθεσή της 
στο Δημοτικό Συμβούλιο.  
     Το Δημοτικό Συμβούλιο μέσα σε προθεσμία δύο (2) μηνών αφότου παρέλαβε τον 
απολογισμό, τον ισολογισμό, τα αποτελέσματα χρήσεως και την έκθεση της 
Οικονομικής Επιτροπής, αποφασίζει με πράξη του, για την έγκριση του απολογισμού 
και του ισολογισμού και διατυπώνει τις παρατηρήσεις του σχετικά με αυτόν, σε 
ειδική γι’ αυτό το σκοπό συνεδρίαση στην οποία παρίσταται και ο διευθυντής των 
οικονομικών υπηρεσιών του Δήμου.   
     Στους Δήμους που εφαρμόζουν το κλαδικό λογιστικό σχέδιο στην ανωτέρω ειδική 
συνεδρίαση  του Δημοτικού Συμβουλίου καλείται και παρίσταται και ο ορκωτός 
ελεγκτής-λογιστής ή ο αναπληρωτής του, ο οποίος συνέταξε το πιστοποιητικό 
ελέγχου. 
      Με την ολοκλήρωση των ισολογισμών και των αποτελεσμάτων χρήσεως του 
έτους 2010 και ύστερα από την με αρίθμ.372/11 Απόφαση Οικονομικής Επιτροπής, 
σύμφωνα με την οποία  έγινε ο προέλεγχος των απολογισμών των πρώην Δήμων 
Απ.Παύλου, Βέροιας, Βεργίνας, Δοβρά και Μακεδονίδος και ισολογισμών των 
Δήμων Απ.Παύλου, Βέροιας και Δοβρά έτους 2010, και σε εφαρμογή των διατάξεων 
του άρθρου 163 του Ν.3463/06,  σας υποβάλλουμε τους απολογισμούς και 
ισολογισμούς της  Διαχειριστικής Χρήσης (1 Ιανουαρίου – 31 Δεκεμβρίου 2010), 
συνοδευόμενα από έκθεση ελέγχου της Οικονομικής Επιτροπής και παρακαλούμε ν’ 
αποφασίσετε: 
      1- Για την έγκριση ή μη των Απολογισμών και Ισολογισμών έτους 2010 των 
πρώην Δήμων που συγχωνεύτηκαν στον νέο Δήμο Βέροιας,  αφού σας γνωρίσουμε 
ότι: 
     Α) Ο απολογισμός του Δήμου Απ.Παύλου του έτους 2010 παρουσιάζει: 
Εσοδα:3.835.797,80€  Εξοδα: 3.607.820,46€  και Χρηματικό Υπόλοιπο: 
227.977,34€. 
      Ο ισολογισμός του Δήμου Απ.Παύλου χρήσης 2010 παρουσιάζει: Γενικό Σύνολο 
Ενεργητικού 16.550.257,29€, Γενικό Σύνολο Παθητικού 16.550.257,29€  
Καθαρά Αποτελέσματα (Ζημία) Χρήσης  -1.424.203,04€. 
   Β) Ο απολογισμός του Δήμου Βέροιας του έτους 2010 παρουσιάζει: 
Εσοδα:23.889.729,78€  Εξοδα: 23.125.023,88€  και Χρηματικό Υπόλοιπο: 
764.705,90€. 
      Ο ισολογισμός του Δήμου Βέροιας χρήσης 2010 παρουσιάζει: Γενικό Σύνολο 
Ενεργητικού 101.660.317,76€, Γενικό Σύνολο Παθητικού 101.660.317,76€  
Καθαρά Αποτελέσματα (Ζημία) Χρήσης  -3.588.054,34€. 
   Γ) Ο απολογισμός του Δήμου Δοβρά του έτους 2010 παρουσιάζει: 
Εσοδα:2.866.183,21€  Εξοδα: 2.825.469,46€  και Χρηματικό Υπόλοιπο: 
40.713,75€. 
      Ο ισολογισμός του Δήμου Δοβρά χρήσης 2010 παρουσιάζει: Γενικό Σύνολο 
Ενεργητικού 11.774.158,45€, Γενικό Σύνολο Παθητικού 11.774.158,45€  
Καθαρά Αποτελέσματα (Ζημία) Χρήσης  -139.559,22€. 
   Δ) Ο απολογισμός του Δήμου Βεργίνας του έτους 2010 παρουσιάζει: 
Εσοδα:1.642.945,46€  Εξοδα: 1.556.560,63€  και Χρηματικό Υπόλοιπο: 
86.384,83€. 



   Ε) Ο απολογισμός του Δήμου Μακεδονίδος του έτους 2010 παρουσιάζει: 
 Εσοδα: 2.176.475,67€  Εξοδα: 2.078.594,45€  και Χρηματικό Υπόλοιπο: 
97.881,22€. 

Και κάλεσε το συμβούλιο ν’ αποφασίσει σχετικά. 
Πρόεδρος : «……. του Δημοσίου και των ΔΕΚΟ, που σήμερα έδωσαν το παρών 

στην Πανεργατική απεργία, διατρανώνοντας την αντίθεσή τους στις απολύσεις, στην 
εργασιακή εφεδρεία, στις μειώσεις των μισθών, στη νέα φοροεπιδρομή, στο ξεπούλημα 
του Δημοσίου Τομέα και διεκδικούν μόνιμη και σταθερή δουλειά για όλους, με 
αξιοπρεπείς μισθούς, εργασιακά, ασφαλιστικά και κοινωνικά δικαιώματα. Από το 
Σάββατο προτείνουμε στη Δήμαρχο, να αναβληθεί το Δ.Σ. ως ένδειξη συμπαράστασης 
στους εργαζόμενους που αγωνίζονται, διεκδικούν και απεργούν. Δυστυχώς, η πρότασή 
μας δεν έγινε αποδεκτή, αν και προτείναμε η σημερινή συνεδρίαση να γινόταν εχθές 
προκειμένου να προλάβουμε τις ημερομηνίες». Δεύτερη παράγραφος.  

«Αυτή την ώρα, η Ομοσπονδία Γονέων και οι Ενώσεις Γονέων Α΄βάθμιας και 
Β΄βάθμιας Εκπαίδευσης, διοργανώνουν συλλαλητήριο με κύριο αίτημα αποκλειστικά 
δημόσια, δωρεάν για όλους παιδεία. Μένοντας προσηλωμένοι στην πολιτική μας 
τοποθέτηση, χωρίς ταλάντευση, δηλώνουμε ότι τούτη την ώρα η θέση μας είναι δίπλα 
στους γονείς, εργαζόμενους και μαθητές που βρίσκονται στο δρόμο του αγώνα. Επειδή 
πιστεύουμε ότι η έμπρακτη συμπόρευση με γονεϊκό, μαθητικό κίνημα δεν περιορίζεται 
στην έκφραση συλλυπητηρίων, μέσω ψηφισμάτων, αποχωρούμε από την αίθουσα του 
Δ.Σ. προκειμένου να πορευτούμε πλάι στους φορείς γονέων και μαθητών και να 
υψώσουμε και την δική μας φωνή, κόντρα στην λιτότητα και στην υποχρηματοδότηση 
της εκπαίδευσης». Απλώς να πω κα Ιωάννα, συναδέλφισσα, ότι το Σάββατο είναι 
πολύ αργά για να χειριζόμαστε τέτοια θέματα, υπό την έννοια ότι την Πέμπτη 
υπογράφεται και αποστέλλεται η πρόσκληση. 

Σοφρόνωφ : Παρασκευή το μεσημέρι την πήραμε και το Σάββατο το μεσημέρι 
……... 

Πρόεδρος : Η πρόσκληση, φεύγει την Πέμπτη. Αυτή ήταν Παρασκευή, ναι, 
ναι, ναι συγνώμη, την Παρασκευή. Αλλά εσείς το Σάββατο μου την δώσατε και 
υπήρχε μια δυσκολία. Λοιπόν, αυτό από την μεριά του προεδρείου.  

Δήμαρχος : Μπορώ να διευκρινίσω Πρόεδρε. Πράγματι μιλήσαμε με την 
κ.Σοφρόνωφ το Σάββατο, είχε ήδη σταλεί η πρόσκληση στους συναδέλφους για το 
Δ.Σ. Δεν είναι όμως αυτό το θέμα, ξέρουμε ότι καταληκτική ημερομηνία είναι η 
σημερινή για τον απολογισμό και επίσης είναι γνωστό ότι σε καθημερινή, όπου είναι 
ανοιχτή η αγορά και λοιπά, ποτέ δεν έχουμε κάνει, ή τουλάχιστον δεν θυμάμαι εγώ 
στην διάρκεια της θητείας μου τόσα χρόνια, είτε ως δημοτική συμβούλου είτε ως 
Δημάρχου, δεν έχουμε κάνει Δ.Σ.  

Της είπα επίσης της Ιωάννας, ότι γενική απεργία υπάρχει και στις 19 του 
μηνός και όπως σφίγγουν τα πράγματα τα οικονομικά και γνωστή η κατάσταση, 
προφανώς θα έχουμε διαρκώς γενικές απεργίες. Εδώ είναι ούτως ή άλλως δύσκολη η 
δουλειά μας, οι διαδικασίες στο Δήμο ούτως ή άλλως είναι τρομακτικές πολλές 
φορές, οπότε δεν έχουμε περιθώρια να τις δυσκολεύουμε ακόμα περισσότερο.  

Πρόεδρος : Το μοναδικό θέμα της Ειδικής Συνεδρίασης αγαπητοί συνάδελφοι, 
συναδέλφησες, είναι «Έγκριση ή μη του απολογισμού, ισολογισμού και αποτελεσμάτων 
χρήσεως του 2010, των πρώην Δήμων Βέροιας, Αποστόλου Παύλου, Βεργίνας, Δοβράς 
και Μακεδονίδας». Ενημερώνω ότι θα ξεκινήσουν την αναφορά τους στους 
απολογισμούς-ισολογισμούς οι παρευρισκόμενοι ορκωτοί λογιστές, υπάρχει εδώ και 
ο κ. Δαούλας, ο οικονομικός διευθυντής, βεβαίως και ο κ. Γ.Γραμματέας και έπειτα 
θα ακολουθήσουν οι ερωτήσεις, οι τοποθετήσεις. 

Γιαννουλάκης : Διαδικαστικά Πρόεδρε. 
Πρόεδρος : Παρακαλώ. 
Γιαννουλάκης : Για να βάλουμε σε μια τάξη την σημερινή συζήτηση. Οι 

ισολογισμοί θα συζητηθούν όλοι μαζί ή χώρια; 
Πρόεδρος : Χώρια. Θα ξεκινήσουμε πρώτα από την Βέροια και έπειτα οι 

πρώην Δήμοι με αλφαβητική σειρά, Απ. Παύλος, Βεργίνα, Δοβρά και Μακεδονίδα.  
Ξεκινούμε λοιπόν με τον απολογισμό-ισολογισμό Δήμου Βέροιας, του πρώην 

Δήμου Βέροιας. 



Δήμαρχος : Μου επιτρέπεται δυο επιγραμματικές  κουβέντες σαν μια 
εισαγωγή σ’ αυτή τη συνεδρίαση; 

Κρίνω ότι πρέπει να πούμε δύο κουβέντες, γιατί σήμερα σηματοδοτείται το 
τέλος μιας εποχής και η αρχή μιας άλλης.  

Ουσιαστικά και τυπικά δηλαδή, η «είσοδος στον Καλλικράτη» παρουσιάζεται 
σήμερα ανάγλυφα εδώ και νομίζω ότι πρέπει να το συνειδητοποιήσουμε, διότι η 
έγκριση των απολογισμών, τεσσάρων Οργανισμών Τοπικής Αυτοδιοίκησης που για 
τελευταία φορά ψηφίζονται σήμερα, πιστεύω ότι σηματοδοτεί με τον πλέον 
χαρακτηριστικό τρόπο, τη συγχώνευση των Δήμων, την ενοποίηση των Δήμων, τη 
δημιουργία της ισχυρής δομής, της ισχυρής είναι τρόπος του λέγειν με τα 
προβλήματα που βιώνουμε, αλλά ισχυρή ούτως ή άλλως είναι λόγο μεγέθους και 
δυναμικής, σε ένα πράγματι δυστυχές κοινωνικοοικονομικό περιβάλλον. Έχουμε 
Δήμους με διαφορετικές δυνατότητες, Δήμους με άλλα μεγέθη, με άλλη λειτουργία, 
με άλλο όγκο έργου και δράσεων και άλλες υποχρεώσεις.  

Δήμους με άλλους μηχανισμούς ελέγχου, με διαφορετικό πληθυσμό, με 
διαφορετική επαγγελματική διαστρωμάτωση, με διαφορετικές προτεραιότητες 
(γκρέιντερ) που εγώ δεν τα ήξερα ότι θα είναι ένα τεράστιο πρόβλημα, Δήμους οι 
οποίοι ενώθηκαν σε έναν μεγάλο και χαρισματικό Δήμο. Που δυστυχώς σήμερα, 
παράλληλα με τα προβλήματα της χώρας, βιώνει τεράστια προβλήματα.  

Δεν θα πω λοιπόν τίποτε άλλο γιατί σήμερα δεν είναι ο δημόσιος 
απολογισμός, δεν είναι ο πολιτικός απολογισμός, αλλά είναι ο οικονομικός 
απολογισμός και αυτό θα ήθελα να το ξεκαθαρίσουμε πριν ακόμα ξεκινήσει και η 
κ.Αλεξανδροπούλου. Είναι ο οικονομικός απολογισμός αυτός που γίνεται σήμερα 
εδώ, εδώ είναι οι ορκωτοί, εδώ είναι η οικονομική υπηρεσία, είναι οι αρμόδιοι 
υπάλληλοι των Ενοτήτων.  

Μια παρένθεση λοιπόν, αν μου επιτρέπεται Πρόεδρε, ας μην «κιτρινίσουμε» 
τη σημερινή συζήτηση γιατί όλοι μπορούμε να το κάνουμε. Έχουμε τον χρόνο αν 
θέλουμε να το κάνουμε στον δημόσιο, τον πολιτικό απολογισμό που περιλαμβάνει τα 
πάντα. Υπάρχει μια καταληκτική ημερομηνία, το είπα και πριν και το ποια θα είναι η 
θέση μου, θα το πω στην πορεία, αφού ολοκληρωθούν οι τοποθετήσεις και βέβαια να 
πω από τώρα ότι εισηγητής θα είναι, ακριβώς επειδή είναι οικονομικός απολογισμός, 
ο κ. Παυλίδης, ο οποίος θήτευσε στη Βέροια ως αντιδήμαρχος. Και για ότι αφορά τα 
Τεχνικά έργα και τα έργα πρασίνου ο κ. Δάσκαλος, ο κ. Σουμελίδης, εφόσον θέλουνε. 

Αλεξανδροπούλου: Ξεκινάμε από τη Βέροια γιατί τυχαίνει να είμαι και η 
ορκωτή λογίστρια που έλεγξα της οικονομικές καταστάσεις του Δήμου Απ. Παύλου. 
Τηρήθηκαν όλες οι διατάξεις που προβλέπονται και από τον Κώδικα Δήμων και 
Κοινοτήτων και από τις λογιστικές αρχές.  

Τα θέματα και οι επισημάνσεις γράφονται στην αναλυτική έκθεση που έχετε 
όλοι στα χέρια σας και που θεωρώ ότι είχατε αρκετό καιρό να δείτε τα θέματα που 
επισημαίνω. Τα θέματα που δημοσιεύονται στον ισολογισμό, όπως αναγράφονται στο 
πιστοποιητικό που ακολουθεί τον ισολογισμό, στην έκθεση ελέγχου μάλλον, είναι 
δύο απ’ τα σημαντικά: Είναι τα ποσά που υπάρχουν σε καθυστέρηση προς είσπραξη 
και οι επίδικες απαιτήσεις όπως αυτές αναγράφονται από τις αναλυτικές επιστολές 
των νομικών συμβούλων του Δήμου. Δεν έχω κάτι άλλο, αν έχετε απορίες πάνω σ’ 
αυτά που διαβάσατε στην έκθεση, να μου θέσετε ερωτήματα για να απαντήσω.  

Γιαννουλάκης : Επειδή αναφέρθηκε η Δήμαρχος για το δημόσιο απολογισμό, 
ήθελα να πω ότι στην περσινή μου ερώτηση για το αν θα γίνει δημόσιος απολογισμός, 
είχα λάβει την απάντηση, όχι, γιατί εκλογές, δεν θέλουμε να θεωρηθεί προεκλογική 
φιέστα, έχουμε περιθώριο μέχρι τέλος Ιανουαρίου για να κάνουμε το δημόσιο 
απολογισμό. Αν και προκλήθηκε, από μένα, να γίνει πριν τις εκλογές, δεν έγινε. Για 
φέτος Δήμαρχε, έχετε σκοπό να κάνετε δημόσιο απολογισμό; Γιατί είναι μια 
Δημοκρατική διαδικασία και μια ένδειξη σεβασμού προς τον πολίτη. Και είναι 
απαράδεκτο, όσοι είναι διαχειριστές του χρήματος, να αποφεύγουν το δημόσιο 
απολογισμό. Μια ερώτηση θέλω να κάνω στην κα Αλεξανδροπούλου. Αφορά μια 
παρατήρησή σας για Άνω Σέλι – Κάτω Σέλι. Λέτε ότι το έργο έχει απενταχθεί και ότι 
είναι σχεδόν σίγουρο ότι θα ζητηθούν και τα χρήματα πίσω, απ’ τη διαχειριστική 
αρχή. Το ποσό της εγγυητικής επιστολής που συμψηφίζεται στα λεφτά αυτά, είναι 



νόμιμο; Μια εγγυητική επιστολή μπορεί να συμψηφιστεί με κάποια χρήματα τα οποία 
πήρε ένας εργολάβος; 

Αλεξανδροπούλου : Μα του ιδίου είναι. 
Γιαννουλάκης : Δηλαδή εάν ο εργολάβος δεν είχε πάρει καθόλου χρήματα απ’ 

το Δήμο και κηρυσσόταν έκπτωτος η  εγγυητική που θα κατέπιπτε, υπέρ ποίου θα 
ήτανε; 

Δήμαρχος : Θα απαντήσω εγώ στο πρώτο γιατί είναι πολύ απλή και σύντομη η 
απάντηση. Τουλάχιστον η δική μας δημοτική παράταξη, γνωρίζει ότι ο απολογισμός 
μας, ο δημόσιος, θα είμαστε όλοι εκεί, έτοιμοι να δεχθούμε και την κριτική και τα 
σχόλια και βεβαίως να μιλήσουμε για ότι έγινε ή ότι δεν έγινε αυτό το χρόνο, θα 
πραγματοποιηθεί το Νοέμβριο. Τουλάχιστον έτσι έχει προγραμματιστεί.  

Ελπίζω να μην πάμε Δεκέμβριο, Νοέμβριο έχει προγραμματιστεί, στο 
κλείσιμο του έτους από τις εκλογές να γίνει και ο απολογισμός, δημόσιος και 
ανοιχτός. 

Δαούλας : Όπως γνωρίζετε, όταν υπογράφεται μια σύμβαση μπαίνουν και 
κάποιοι όροι και κάποιες ρήτρες. Ειδικά στα έργα εκδίδονται και κάποιες εγγυητικές 
επιστολές καλής εκτέλεσης. Στη προκειμένη περίπτωση ο εργολάβος κηρύχτηκε 
έκπτωτος, εξέπεσαν οι εγγυητικές αλλά παράλληλα είχαμε καταλογισμό ενός 
μεγάλου ποσού, από την αρχή που χρηματοδοτεί το έργο και αυτή τη στιγμή με την 
είσπραξη της εγγυητικής, θα καλύψουμε ένα μεγάλο μέρος αυτού του καταλογισμού. 
Από εκεί και πέρα, αν δεν υπήρχε έργο και για οποιοδήποτε λόγο κηρύσσονταν 
έκπτωτος ο εργολάβος, η εγγυητική θα εξέπιπτε υπέρ του Δήμου. 

Γιαννουλάκης: Εάν δεν είχε πάρει λεφτά ο εργολάβος; 
Δαούλας: Το ίδιο πράγμα είναι. Εάν παρέβαινε κάποιους όρους της σύμβασης, 

οπωσδήποτε ναι. Και κηρύσσονταν έκπτωτος για κάποιους λόγους, γιατί αθέτησε τη 
σύμβαση που υπέγραψε με το Δήμο, οπωσδήποτε οι εγγυητικές και σύμφωνα με τους 
όρους της σύμβασης, θα εξέπιπταν υπέρ του Δήμου. 

Νεστορόπουλος: Θέλω και εγώ να επικεντρωθώ κ.Αλεξανδροπούλου, για το 
συγκεκριμένο. Δηλαδή για το επίδικο ποσό αυτό, του Σέλι – Άνω Σέλι, γιατί στο 
πιστοποιητικό, όταν ήμασταν στην Οικονομική Επιτροπή, δεν είχαμε την έκθεση στα 
χέρια μας, όταν πέρασε από την Οικονομική Επιτροπή.  

Εδώ γράφει το πιστοποιητικό μόνο τις παρατηρήσεις, αλλά δεν αναφέρει 
καθόλου ότι υπάρχει το ενδεχόμενο να ζητηθεί η επιστροφή όλης της επιχορήγησης. 
Δηλαδή, εκτός του ότι έγινε ο καταλογισμός των 459.000,00€, θα ζητηθεί επιστροφή 
της επιχορήγησης μέχρι το 1.000.000,00€. 

Αλεξανδροπούλου: Το θέμα αυτό, αναλύεται στην έκθεση του 2009. Δεν 
προέκυψε το θέμα αυτό μέσα στην χρήση του 2010. Στο πιστοποιητικό που 
χορηγούμε, λέμε ποια βάρη έρχονται και αυτό το έργο δεν έχει ολοκληρωθεί και 
εμφανίζεται εδώ σε κινητοποίηση υπό εκτέλεση. Εάν διαγραφεί, για κάποιο λόγο 
ζητηθεί, δεν είναι βέβαιο το γεγονός αυτό. Το ότι δεν το ανέφερα στο πιστοποιητικό 
στην έκθεση ελέγχου, αυτό είναι το ερώτημά σας; 

Νεστορόπουλος: Είπατε ότι αναφέρθηκε στην περσινή χρονιά, στον περσινό 
ισολογισμό. Ναι, αλλά σε εμάς δημιουργήθηκε άλλη εντύπωση και γι’ αυτό το 
περάσαμε με τις παρατηρήσεις της ορκωτού, είπαμε και σήμερα βλέπω ότι 
ενδεχομένως να ζητηθεί και το υπόλοιπο, να γίνει καταλογισμός και του υπόλοιπου 
ποσού.  

Ένα θέμα αυτό και ένα άλλο που δεν εγγράφεται εδώ στο πιστοποιητικό, είναι 
οι απαιτήσεις, μετά από αναφορά του δικηγόρου, που είναι από τους υπαλλήλους, 
είναι και αυτά από πέρσι που έρχονται; 

Αλεξανδροπούλου : Γιατί; Τα γράφω αυτά μέσα. 
Νεστορόπουλος : Δεν νομίζω, γράφεται μόνο για τις απαλλοτριώσεις. Στο 

πιστοποιητικό φαίνεται για τους υπαλλήλους που διεκδικούν; Τα ποσά; 
Αλεξανδροπούλου : Εδώ αναφέρονται οι αποζημιώσεις λόγο ρυμοτομίας, που 

είναι βέβαιες. Στο πιστοποιητικό αναφέρουμε τις βέβαιες, τα υπόλοιπα θέματα που 
πιθανολογούνται αναφέρονται στην έκθεση την αναλυτική που έχετε στα χέρια σας. 



Νεστορόπουλος : Δεν είχαμε την έκθεση. Την μέρα που πέρασε από την 
Επιτροπή την Οικονομική, δεν την είχαμε την έκθεση αυτή. Το CD το πήραμε 
προχθές. 

Αλεξανδροπούλου : Τι πρόβλημα υπάρχει τώρα; 
Νεστορόπουλος : Απλώς επικεντρώνομαι στις δύο αυτές παρατηρήσεις. 
Πρόεδρος : Νομίζω τώρα είναι η ώρα να πάρει το λόγο ο πρώην 

αντιδήμαρχος, ως ειδικός εισηγητής, ο κ. Παυλίδης. Κατά τον κανονισμό κ. Παυλίδη 
έχετε αρκετό χρόνο, έως και 15 λεπτά.  

Παυλίδης: Ήμουν 2 χρόνια αντιδήμαρχος οικονομικών, ένας χρόνος θεωρώ 
ότι ήταν ο καλός, βάσει των εσόδων και της πορείας του Δήμου και ο άλλος…… το 
2009 και 2010.  

Το 2009 θεωρώ ότι υπήρχε μια πορεία σταθερή, γιατί ήταν σταθερό και το 
Κράτος απέναντί μας και όλοι γνωρίζετε και σε πρώην Δήμους ότι το 2010 ήταν 
ασυνεπείς. Αυτό που θέλω να πω είναι ότι όταν αναλάβαμε το Δήμο, κάναμε μια 
μελέτη του τι περίπου κοστίζουν οι εργαζόμενοι, τι περίπου είναι οι αμοιβές ή πόσο 
τοις % περίπου αντιστοιχούν σ’ αυτό το Δήμο. Ήταν μια κατάσταση όπου το 
προσωπικό καταλάμβανε, όταν αναλάβαμε, γύρω στο 62% σ’ αυτό το Δήμο, 
αντιλαμβάνεστε όλοι ότι με ένα 20% περίπου, σε παροχές τρίτων, ΔΕΗ, ΟΤΕ κ.τ.λ. 
και με ένα υπόλοιπο, σήμαινε αυτό το πράγμα ότι είχε γιγαντωθεί πολύ αυτός ο 
Δήμος και θα έπρεπε να ακολουθηθεί τα επόμενα χρόνια μια δύσκολη πολιτική.  

Αυτό ξεκινήσαμε να φτιάχνουμε και θέλω να σας πω ότι δυστυχώς το 2009, 
το μόνιμο προσωπικό γιγαντώθηκε πάλι, όχι φυσικά με δική μας ευθύνη, αλλά το 
Κράτος επέλεξε οι Σχολικοί Φύλακες να γίνουν μόνιμοι στο Δήμο, άρα προστέθηκαν 
ακόμα 50 άτομα, άρα το ποσοστό του προσωπικού σ’ αυτό τον Δήμο ανέβηκε.  

Αρκεί να σας πω ότι το 2009 είχαμε πληρώσει 1.400.000€ περίπου για τους 
Σχολικούς Φύλακες και αγωνιζόμασταν μετά να το καλύψουμε. Ευτυχώς όμως, 
ήρθανε κάποιες εισροές χρημάτων, ήταν μια καλή χρονιά σε εισροές και τότε 
μπορέσαμε και ανταπεξήλθαμε. Για ποιο λόγο; Διότι η Τακτική Επιχορήγηση που 
ερχότανε, η τακτική μισθοδοσία στο προσωπικό του Δήμου ήταν της τάξης των 
650.000,00 € και αυτή προς τα Νομικά Πρόσωπα, ανερχόταν στις 450.000,00 €. Το 
πώς ξεκινήσαμε δεν θέλω να σας το πω αλλά θέλω να σας πω ότι όταν έφυγα το 
2010, η τακτική επιχορήγηση του Κράτους προς το Δήμο, κάλυπτε μετά βίας το 
προσωπικό, δηλαδή ήταν 640.000,00 €. Αυτά που σας λέω, τα έχω όλα σε στοιχεία 
και μπορώ να σας τα καταθέσω, για να δείτε πώς ήταν η πορεία αυτού του Δήμου τα 
δύο προηγούμενα χρόνια. Πως καλυπτόντουσαν αφού τα 650.000,00 € ήταν περίπου 
όσα η τακτική, πως καλυπτόταν τα υπόλοιπα χρήματα; Τα υπόλοιπα καλυπτόντουσαν 
από τη ΔΕΗ, από τις εισπράξεις που έκανε αυτός ο Δήμος και απ’ όλα τα έσοδα που 
μπορούσε να καλύψει.  

Αντιλαμβάνεστε λοιπόν ότι έμενε ένα μεγάλο χρέος απλήρωτο. Αυτό το χρέος 
ήταν ανάλογα με τα έργα που γίνονταν, ανάλογα με ότι άλλο μπορούσε να κάνει 
αυτός ο Δήμος, ήταν αναγκαίο, ήταν έκτακτο, ήταν οτιδήποτε και θα έπρεπε να το 
καλύψει.  

Το 2009 όμως οφείλω να σας πω όμως, γι’ αυτό λέω ότι ήταν καλή χρονιά 
ανάλογα με τις εισφορές, μπορέσαμε και καλύψαμε και το 2006 και το 2007 και το 
2008 εξοφλήσαμε και τις 3 προηγούμενες χρονιές και είχαμε βάλει μια σειρά και 
αυτό ήταν επιλογή μας, γιατί ήταν επιλογή μας να μην χρεώσουμε κι άλλο το Δήμο, 
αλλά να δώσουμε τα χρήματα σ’ αυτούς που χρωστάμε, γιατί αυτοί που χρωστούσαμε 
ποιοι ήτανε; Ήταν οι συμπολίτες μας μέσα στο Δήμο, που παρείχαν διάφορες 
υπηρεσίες μέσα στο Δήμο και έπρεπε κάποτε να πληρωθούν και να κυλίσει αυτό το 
χρήμα στην αγορά της Βέροιας.  

Μέσα σ’ όλη αυτή την πορεία, συγχωνεύσαμε τις παλιές Δημοτικές 
επιχειρήσεις, δηλαδή κλείσαμε την Εληά, τα Μάρμαρα, τα Γραφείο Κηδειών και 
αυτά ήταν τηςς τάξεως του 1.332.000,00€ τα χρέη. Μόνο η επιχείρηση Μαρμάρων 
έχει 800.000,00€ χρέος. Αυτά λοιπόν όταν συγχωνεύτηκαν με την ΚΕΠΑ σαν 
επιχειρήσεις ήμασταν υποχρεωμένοι και καταβάλαμε και αυτό το κεφάλαιο. 
Αποπληρώσαμε επίσης, τους Σχολικούς Φύλακες, το Έτος Αθλητισμού, ότι άλλο 
είχαμε διοργανώσει και ήμασταν σε μια σταθερή πορεία.  



Το 2010, στην αρχή του χρόνου κάναμε προϋπολογισμό κανονικά και όπως 
έπρεπε όντως, οφείλαμε να φτιάξουμε. Ο προϋπολογισμός λοιπόν, όπως κάνανε όλοι 
οι συνάδελφοι μου έτσι και εγώ, ξεκίνησε σ’ αυτό το Δήμο και υπήρξε η συνέχεια της 
προηγούμενης περιόδου, όμως το Κράτος χωρίς να ειδοποιήσει, άρχισε να στέλνει 
σταδιακά λιγότερους πόρους. Στην αρχή κατά 18%, μετά κατά 26% και στο τέλος 
έφτασε γύρω στο 40%.  

Αυτό που κάναμε κατά το Μάρτιο – Απρίλιο ήτανε να ζητήσω από τους 
συναδέλφους μου σε όλες τις επιχειρήσεις και σε όλα τα Ν.Π., να μειώσουν και αυτοί 
τους προϋπολογισμούς τους κατά 40%. Κάποιοι το κατόρθωσαν, δηλαδή ας πούμε η 
ΚΕΠΑ, ενώ είχε ένα σωρό δραστηριότητες, μπόρεσε και προσαρμόστηκε και 
χαμήλωσε το μπάτζετ της κατά 40%.  

Κάποιοι άλλοι όπως οι Βρεφονηπιακοί, αν θέλετε η Ζωγιοπούλου, οι Παιδικοί 
Σταθμοί, δεν μπορούσαν να κάνουν και τίποτα παραπάνω, διότι υπήρχε προσωπικό 
που κοιτούσε τα παιδιά, ήδη είχε προσληφθεί, ήδη σ’ αυτόν τον Δήμο κάποια 
πράγματα λειτουργούσαν και δεν μπορούσε αυτό το πράγμα να λειτουργήσει. 
Επομένως, αφού δεν μπορέσαμε να μειώσουμε τα έξοδά μας σ’ αυτά τα Ν.Π. κατά 
40%, επόμενο είναι αυτό το 40% ή κάποιο ποσοστό απ’ αυτό να μετακυλήσει προς 
τις πιστώσεις, τους πιστωτές και τους προμηθευτές. Η πορεία λοιπόν ήταν ότι, 
καταρχάς να πω επίσης ότι οι ζημίες που προσπαθούσαμε να κάνουμε όταν έγινε η 
συγχώνευση των επιχειρήσεων, αυτό που κάναμε ήταν για να μην υπάρξουν πλέον 
ζημίες κι άλλες απ’ αυτές τις επιχειρήσεις και να επιβαρύνουνε το Δήμο στα επόμενα 
χρόνια. Αρκεί να σας πω ότι τα 3 τελευταία αυτά χρόνια, δεν έγινε καμία αύξηση των 
Δημοτικών Τελών. Αυτό ταυτόχρονα σήμαινε, ότι ο Δήμος έπρεπε να απορροφήσει 
μέσα σ’ όλο του τον προϋπολογισμό ένα 5% περίπου, που έλεγε η Εθνική Συλλογική 
Σύμβαση για όλο το προσωπικό, την αύξηση όλου του προσωπικού και σας θυμίζω 
ότι όλο αυτό το προσωπικό ήταν το 62% του Δήμου και αυτό σήμαινε ότι ο Δήμος 
όχι μόνο συγχώνευσε αυτό το 5%, αλλά ταυτόχρονα μην κάνοντας την αύξηση, δεν 
θα μπορούσε να ανταπεξέλθει και τα επόμενα χρόνια. Ιδίως το τελευταίο όπου δεν 
μπορούσε να προϋπολογίσει ότι το Κράτος δεν θα κάνει καμία αύξηση των τακτικών 
επιχορηγήσεων που έδινε.  

Αντίθετα, αυτός ο Δήμος έδειξε και το κοινωνικό του πρόσωπο και 
προχώρησε και σε γενναίες μειώσεις σε πολύτεκνους, στους τρίτεκνους και σε ότι 
άλλο μπορούσε να συνεισφέρει στον κοινωνικό τομέα. Στις 31/12 όταν έφυγα, την 
τελευταία μέρα, έχω πάρει ένα ισοζύγιο όπου αυτός ο Δήμος, το οικονομικό τμήμα 
είχε στο κομπιούτερ του, ότι χρωστούσαμε 818.000,00 € τακτικά έσοδα. Τα τακτικά, 
όπως ξέρετε, συνήθως η πορεία, γιατί είδα κάποια νούμερα και εγώ και θέλω να τα 
εξηγήσω, είναι λοιπόν ένα ποσό από κάποιους προμηθευτές που φέρνουν τα 
τιμολόγια και καταγράφονται στο κομπιούτερ, όλα τα άλλα είναι έργα, είναι 
πράγματα που γίνανε στο Δήμο και προφανώς αργότερα οι πιστωτές κόψανε τα 
τιμολόγια και τα φέρανε.  

Λόγο του «Καλλικράτη», συμμαζεύτηκε όλη κατάσταση, η οποία έπρεπε να 
συμμαζευτεί γιατί ο καθένας έπρεπε να καταγράψει το έξοδό του είτε ήταν 
παρελθόντων ετών είτε ήταν από έργο είτε ήταν από οτιδήποτε και αυτό 
καταγράφηκε είτε σε προμήθειες σε τακτικά είτε σε έκτακτα γιατί έπρεπε ο Δήμος να 
προσαρμοστεί στον «Καλλικράτη». Βλέπω ότι το κονδύλιο των εκτάκτων είναι 
μεγάλο, σχεδόν ισόποσο, τα έκτακτα ειδικευμένα, με το τακτικό και αυτό εξηγεί πάρα 
πολλά πράγματα τα οποία προφανώς, θα σας εξηγήσουν και οι συνάδελφοί μου των 
έργων ή της καθαριότητας ποτ είχανε την αρμοδιότητα αυτή, διότι θα έπρεπε και 
αυτά τα πράγματα να εκτελεστούνε διότι ήταν έργα τα οποία αυτός ο Δήμος, έπρεπε 
να υλοποιήσει.  

Σε γενικές γραμμές έχω να πω ότι αυτός ο Δήμος όταν ανέλαβα το 2007, 
εφάρμοσε μια πολιτική, η οποία μετά από 4 χρόνια αποδεικνύεται ότι ήταν σε σωστή 
πορεία. Αρκεί να σας σημειώσω κάποια νούμερα άμα θέλετε, μπορεί και αν χρειαστεί 
να το κάνω στην δευτερολογία, ποια νούμερα υπήρχαν το 2006 και ποια νούμερα 
υπάρχουν σήμερα, το 2010.  

Αρκεί να σας πω ότι το 2010 με τον γιγάντιο αυτό Δήμο ή ότι άλλο υπήρχε, 
είναι λιγότερα, έστω και ακόμα έστω και τώρα, όχι προς τους προμηθευτές τα χρέη, 



είναι λιγότερα προς ασφαλιστικούς οργανισμούς και επειδή πάρα πολλά πράγματα 
έχουν ακουστεί όσο αφορά τα έσοδα που υπήρχανε σε διάφορες επιχειρήσεις, θα 
ήθελα να αναφέρω και για εκεί μερικά πράγματα.  

Θέλω λοιπόν να αναφέρω κάποια σχόλια που έχουν ακουστεί κατά καιρούς, 
όσον αφορά π.χ. τα Μάρμαρα. Ένα παράδειγμα θα σας πω επειδή έχει πέσει και η 
οικοδομική δραστηριότητα. Λοιπόν, το 2003, ας ξεκινήσω από εκεί, εισπράχθηκαν 
584,00 € σ’ αυτό το Δήμο, θα σας πω κάποιες χρονιές, το 2006 εισπράχθηκαν 
2.071,00 € και θα σας πω εγώ από το 2007 μέχρι το 2010. Το 2007 λοιπόν 
εισπράχθηκαν 20.000,00 €, το 2009 9.000,00 €, το 2010 18.000,00 €, αυτό γιατί κατά 
καιρούς έχουν ακουστεί σ’ αυτή την αίθουσα κάποια πράγματα.  

Θέλω επίσης να αναφέρω ότι αυτός ο Δήμος πέρσι, άφησε μια παρακαταθήκη, 
γιατί πάρα πολλά οικόπεδα που τα διεκδικούσαν οι Δημότες τους, γύρω στις 540.000 
€ πέρσι προσκυρώσαμε και τα 330.000€ ήταν και είναι απαιτητά μέσα στο 2011.  

Θέλω να σας πω ότι πέρσι αφήσαμε μια παρακαταθήκη με τις 
ανεμογεννήτριες, αν θέλετε δημοπρατήσαμε την Δημοτική Αγορά και μπορέσαμε να 
βάλουμε και εκεί μια σειρά, αν θέλετε δημοπρατήσαμε εδώ με διάφορες διαδικασίες 
σ’ αυτή την αίθουσα τα αμμοχάλικα και κατορθώσαμε και πήραμε όσα περισσότερα 
μπορούσαμε γι’ αυτό το Δήμο. Αν θέλετε τα 100.000€ που ήταν για το μεταπτυχιακό 
τμήμα, κατορθώσαμε και βρήκαμε έναν χορηγό όπου 50.000€ τα μετακυλήσαμε στις 
πλάτες του ώστε να κοστίσει λιγότερο αυτό το πράγμα επάνω στο Δήμο. Αν θέλετε 
θα μπορούσα να μιλήσω για πάρα πολλά πράγματα, αναπτυξιακά κ.τ.λ. Καταρχάς να 
σας πω για τα δάνεια. Τα δάνεια, γιατί ακούγονται κάποια πράγματα ότι πήρατε 
λεφτά, άρα ξοφλήσατε εκείνο, άρα δεν χρωστάτε. Με συγχωρείτε πάρα πολύ, πήραμε 
λεφτά και εξοφλήσαμε τους προμηθευτές, το δάνειο ποιος θα το πληρώσει; Ο Δήμος 
θα το πληρώσει. Δηλαδή ο Δήμος που πήρε το δάνειο, δεν θα πληρώσει την τράπεζα; 
Από τότε που πήραμε το Δήμο, αυτός ο Δήμος δεν πήρε ούτε ένα δάνειο, δεν 
πληρώσαμε ούτε όλους αυτούς που μας κυνηγάνε και ήρθανε περίπου 2.520.630€ 
μόνο από απαλλοτριώσεις και πράγματα τα οποία ήταν από παρελθόντα έτη, από 
εποχής Βλαζάκη, Χασιώτη και των προηγούμενων ετών, από δρόμους αν θέλετε και 
από διάφορα πράγματα, ρυμοτομικά και ήταν απαιτητά από το Δήμο. Πολλά ποσά 
από αυτά, τα δώσαμε γιατί κάποιοι, το γνωρίζετε όλοι, φτάσανε σε κάποιες στιγμές 
αν θέλετε αξέχαστε, να θέλουν να κατασχέσουν ακόμα και καρέκλες του Δ.Σ., λες και 
θα μπορούσαν μετά να τις πουλήσουν και να βγάλουν τα έσοδά τους. Αλλά αυτές οι 
απαλλοτριώσεις είναι από παρελθόντα έτη και τα οποία αντιμετωπίστηκαν με μια 
σειρά και όπως μπορούσαμε.  

Σίγουρα δεν μπορεί ο Δήμος απ’ την μια στιγμή στην άλλη, όλα αυτά τα χρέη 
να τα αποπληρώσει. Όμως, αυτός ο Δήμος μπόρεσε σ’ αυτούς που υποσχόταν κάτι, 
να το κάνει, ήταν σταθερός στις πληρωμές του, προσπαθούσε να πληρώσει τις 
πληρωμές να είναι δηλαδή συνεπής σ’ αυτούς που όφειλε ώστε να μπορεί να 
συνεχίζεται και να μην χάνεται η εμπιστοσύνη και αν θέλετε, στο τέλος από τα 
6.300.000€ που ήταν αυτό το δάνειο, αν θυμάμαι καλά και καταγράφεται είναι 
περίπου 5.700.000€ σήμερα και αυτό σημαίνει ότι ο Δήμος ήταν συνεπής στις 
αποπληρωμές του και προς τις τράπεζες και προς οποιονδήποτε άλλο φορέα 
διεκδικούσε ή ήθελε από το Δήμο.  

Νεστορόπουλος : Να ρωτήσω κ. Παυλίδη, έχοντας τον ισολογισμό του 2006 
μπροστά μας και το ισολογισμό του 2010, στη στήλη υποχρεώσεις, τι ποσό όφειλε το 
2006 στον ισολογισμό και τι ποσό οφείλει με τον ισολογισμό του 2010; Πρώτη 
ερώτηση. Δεύτερη ερώτηση. Αναφερθήκατε για τους Σχολικούς Φύλακες, από πότε 
οι Σχολικοί Φύλακες χρηματοδοτούνται από την Πολιτεία; Ευχαριστώ. 

Παυλίδης : Λοιπόν, ορκωτοί λογιστές έτους 2006, Όμηρος Δεληφώτης, 
αναλύσεις επί των ισολογισμών. Καθαρά αποτελέσματα ζημίας χρήσεως έτους 2006, 
μείον 5.409.179€. 

Νεστορόπουλος : (Αδύνατη η απομαγνητοφώνηση διότι μιλά εκτός 
μικροφώνου) 

Παυλίδης : Στον ισολογισμό του 2006 που ψηφίστηκε σ’ αυτό το Δ.Σ. 
Νεστορόπουλος : (Αδύνατη η απομαγνητοφώνηση διότι μιλά εκτός 

μικροφώνου) Μπορείτε να μας βοηθήσετε εσείς κ. Δαούλα; 



Δαούλας : Να σας βοηθήσω. 
Νεστορόπουλος : Ποιο είναι το ποσό σύμφωνα με τον ισολογισμό του 2006 

στη στήλη Γ, υποχρεώσεις; 
Δαούλας : Λοιπόν, στις 31-12-2006, συνολικές υποχρεώσεις είναι 

7.879.390,41€. Αυτά αναλύονται ως εξής: Μακροπρόθεσμες υποχρεώσεις που είναι 
τα δάνεια των τραπεζών 3.607.977€, βραχυπρόθεσμες υποχρεώσεις, που είναι 
προμηθευτές, υποχρεώσεις από φόρους, τέλη, ασφαλιστικοί οργανισμοί. 
Μακροπρόθεσμες υποχρεώσεις πληρωτέες στην επόμενη χρήση, που και αυτό είναι 
δάνειο και πιστωτές διάφοροι, 4.271.412€. 

Νεστορόπουλος : Επομένως το συνολικό είναι 7.879.000€ είναι έτσι κ. 
Δαούλα; 

Δαούλας : Στις 31-12-2006, σας το είπα. 
Νεστορόπουλος : (Αδύνατη η απομαγνητοφώνηση διότι μιλά εκτός 

μικροφώνου) 
Δαούλας: Κε Νεστορόπουλε θα σας τα πω. Σύνολο υποχρεώσεων 

11.239.916,95 €, από αυτά 5.162.372,93 € είναι μακροπρόθεσμες υποχρεώσεις, 
δάνεια τραπεζών, συν μακροπρόθεσμες υποχρεώσεις πληρωτέες στην επόμενη χρήση 
άλλα 568.250,00 €, γίνονται 5.700.000,00 € και από εκεί και πέρα έχουμε 
βραχυπρόθεσμες υποχρεώσεις, προμηθευτές, υποχρεώσεις από φόρους, ασφαλιστικοί 
οργανισμοί και πιστωτές διάφοροι, 6.077.000,00 € μείον 568.250,00 €, 5.500.000,00€ 
χονδρικά. 

Νεστορόπουλος : Η διαφορά συνολικά, μακροπρόθεσμων, βραχυπρόθεσμων 
2006 με 2010 είναι 3.931.000€. Αυξήθηκε το χρέος του Δήμου. 

Δαούλας: Θα πρέπει να σας ενημερώσω εδώ, μια και μου δόθηκε η ευκαιρία, 
ότι εδώ μέσα συμπεριλαμβάνεται το δάνειο που σύναψε ο Δήμος στο τέλος του 2007, 
που ήταν 2.500.000€, υπήρχε μια αναχρηματοδότηση όλων των δανείων του Δήμου 
που έτρεχαν εκείνη τη στιγμή και γι’ αυτό έχουμε και αυτή την αύξηση στις 
μακροπρόθεσμες υποχρεώσεις.  

Όπως θα δείτε, η τοκοχρεολυτική δόση των δανείων, όπως αποτυπώνεται 
στους ισολογισμούς, το 2006 για το 2007 ήταν 324.802€ και το 2010 για το 2011 
είναι 568.250€, εκεί οφείλεται και αυτή η διαφορά στις τοκοχρεολυτικές δόσεις. Στην 
αύξηση των δανείων. Από εκεί και πέρα θέλω να επισημάνω κάποια πράγματα ως 
προς το ποσό των βραχυπρόθεσμων υποχρεώσεων.  

Όπως γνωρίζετε οι χρηματοδοτήσεις από ΣΑΤΑ το 2010, είχαμε κάνει μια 
πρόβλεψη σύμφωνα με τις οδηγίες του Υπουργείου, γύρω στο 1.900.000€ όσο ήταν 
και την προηγούμενη χρονιά και στο τέλος εισπράξαμε γύρω στο 1.000.000€-
1.200.000€ με μια δόση χρωστούμενη από το Υπουργείο, δηλαδή υπολείπονταν γύρω 
στο 1.000.000€ ΣΑΤΑ που δεν εισέπραξε ο Δήμος. Αυτό είχε σαν αποτέλεσμα αυτό 
το μεγάλο ποσό που μεταφράζεται σε έργα, που ήδη είχαν εκτελεστεί, να 
συσσωρευτεί σε τιμολόγια και να εμφανίζεται στις υποχρεώσεις γιατί σύμφωνα με 
τον «Καλλικράτη», έπρεπε να κλείσουν όλα τα έργα και οι εργολάβοι και όλοι οι 
πιστωτές και προμηθευτές έπρεπε να εκδώσουν τα παραστατικά τους για να 
μπορέσουμε να έχουμε εικόνα της κατάστασης που υπήρχε στον κάθε Δήμο.  

Ένα άλλο ποσό αρκετό, ήταν τα έργα του «ΘΗΣΕΑ», που για εκεί μπορεί να 
σας ενημερώσει και ο αντιδήμαρχος Τεχνικών, ότι ένα μεγάλο ποσό δεν 
εκταμιεύτηκε γιατί το κράτος αδυνατούσε να στείλει τις χρηματοδοτήσεις. Καθώς και 
στον ΟΣΚ που είχαμε γύρω στα 200.000€ που αυτά τελικά τα εισπράξαμε μέσα στο 
2011 και του ΘΗΣΕΑ κάποια χρήματα και αποπληρώσαμε. Αλλά αυτό είχε σαν 
αποτέλεσμα να εμφανίζονται διογκωμένα τα έξοδα, οι υποχρεώσεις μας, στις 31-12. 

Τσιλογιάννης : Να συμπληρώσω κάτι στον κ. Νεστορόπουλο. Από τα 
6.077.544€ το 1.000.000€ είναι προς τις Δημοτικές επιχειρήσεις, είτε από τα διετή 
προγράμματα δράσης είτε από οφειλόμενο κεφάλαιο, πράγμα το οποίο γνωρίζετε, 
προς τις Δημοτικές επιχειρήσεις και αφορά μόνο το Δήμο Βέροιας αυτό. Γιατί τα 
οφειλόμενα από τους Δήμους για την άρση των εταιρικών κεφαλαίων των Δημοτικών 
επιχειρήσεων για τους άλλους Δήμους θα είναι στους απολογισμούς των άλλων 
Δήμων. 



Παυλίδης : Να συμπληρώσω και εγώ κάτι Πρόεδρε. Ρωτήσατε και για τους 
Σχολικούς Φύλακες. Οι Σχολικοί Φύλακες πληρώνονταν σε ξεχωριστό κονδύλιο, σε 
ξεχωριστό λογαριασμό. Εμείς εδώ τους πληρώναμε, 1.400.000,00 € είχαμε πληρώσει 
και ήρθε μέσα στο 2009 η απόφαση ότι θα έπρεπε να τους πληρώνουμε από το Δήμο 
και τους πληρώσαμε από το Δήμο. Πλέον είναι στο Δήμο. Αρκεί να σας πω όμως ότι 
οι Σχολικοί Φύλακες καλύπτουνε το 10,17% του προσωπικού σ’ αυτό το Δήμο, όταν 
η Τεχνική Υπηρεσία καλύπτει το 12,86%. Δηλαδή οι Σχολικοί Φύλακες κοστίζουν 
περίπου, κόστιζαν πέρσι, περίπου 700.000€ και η Τεχνική υπηρεσία κόστιζε 800-
900.000€ και αν βάλετε εν συγκρίσει το πόσο κοστίζει το Λογιστήριο, το Ληξιαρχείο, 
τα άλλα πράγματα σ’ αυτό το Δήμο… 

Νεστορόπουλος: Σας ρώτησα πότε άρχισαν να έρχονται χρηματοδοτήσεις από 
την Πολιτεία για τους Σχολικούς Φύλακες. 

Πρόεδρος : Κε Νεστορόπουλε, μην κάνετε διάλογο, απαντάει. 
Νεστορόπουλος : (Αδύνατη η απομαγνητοφώνηση διότι μιλά εκτός 

μικροφώνου) 
Παυλίδης : Κε Νεστορόπουλε να σημειώσω, γιατί είναι σημαντικό, ότι όταν 

ενσωματώθηκαν οι σχολικοί φύλακες, αρκεί να σας πω ότι οι εργαζόμενοι σ’ αυτό το 
Δήμο, το 2006, οι μόνιμοι, ήταν 185, το 2008 οι μόνιμοι ήταν 237 γιατί προστέθηκαν 
οι Σχολικοί Φύλακες, γύρω στα 50 άτομα.  

Στο δια ταύτα, οι έκτακτοι το 2006 ήταν της τάξης των 124 ατόμων και οι 
έκτακτοι το 2008 ήταν 49, αντιλαμβάνεστε λοιπόν ότι προσπαθήσαμε να γίνει ένας 
εξορθολογισμός σε βάρος, δηλαδή πολλαπλασιάστηκαν κατηγορίες μέσα στο Δήμο 
που προφανώς δεν αντιστοιχούσαν στην καθημερινότητα, γι’ αυτό και ίσως σήμερα 
έχει πρόβλημα η οποιαδήποτε Υπηρεσία Καθαριότητας σε προσωπικό ή το 
οποιοδήποτε άλλο.  

Με λίγα λόγια εγώ θα σας πω ότι πολλαπλασιάστηκαν οι γραφιάδες και 
λιγόστεψαν αυτοί που είναι μάχιμοι έξω στο δρόμο. 

Δαούλας : Κε Νεστορόπουλε, οι Σχολικοί Φύλακες μπήκαν στους Δήμους το 
2006, το Υπουργείο το 2006 έστειλε και κάλυψε τη δαπάνη μισθοδοσίας και από εκεί 
και πέρα για δύο χρόνια δεν έστελνε χρήματα. Αναγκαζόταν και τους πλήρωνε ο 
Δήμος.  

Το 2009 συνολικά το Υπουργείο έχει εντάξει τη χρηματοδότηση των 
Σχολικών Φυλάκων μέσα στους ΚΑΠ και αύξησε κατά ένα μέρος τους ΚΑΠ και εκεί 
μέσα συμπεριλήφθηκαν και τα χρήματα των Σχολικών Φυλάκων. 

Γιαννουλάκης : Παράλειψή μου, όταν πήρα το λόγο και έκανα την ερώτηση, 
να συγχαρώ την Δήμαρχο για την εκλογή της στην ΚΕΔΕ, παλιά ΚΕΔΚΕ και νομίζω 
ότι τέτοιες θέσεις θα ωφελήσουν το Δήμο. Συγχαρητήρια και πάλι.  

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, συζητάμε σήμερα σε μια από τις κορυφαίες 
συνεδριάσεις που γίνονται κάθε χρόνο, τον ισολογισμό και τον απολογισμό του 
Δήμου. Μετά από τη διευκρίνιση της Δημάρχου ότι δεν θα ειπωθούν στοιχεία και 
συγκρίσεις, ενώ είχα ετοιμαστεί να κάνω απολογισμό κανονικό, είχα αναιρέσει αυτό 
που είχα αποφασίσει να κάνω.  

Ακούγοντας όμως τον αντιδήμαρχο οικονομικών, δεν μπορώ παρά να 
τοποθετηθώ και με νούμερα και με συγκρίσεις. Ο απολογισμός και ο ισολογισμός του 
κάθε Δήμου είναι οικονομοτεχνικά εργαλεία που αντικατοπτρίζουν τις οικονομικές 
συναλλαγές της εκάστοτε Δημοτικής αρχής και δεν αμφισβητώ την ορθότητά τους. 
Την ορθότητα των λογιστικών πράξεων, την καλή εφαρμογή του λογιστικού 
συστήματος, την καλή λειτουργία της Οικονομικής υπηρεσίας, του κ. Δαούλα και 
των συνεργατών του, όπως και της ορκωτής λογίστριας της κυρίας Έφης 
Αλεξανδροπούλου. Είναι όμως μια διαδικασία όπου το Δ.Σ. καλείται να συγκρίνει 
δεσμεύσεις με τις πράξεις. Δηλαδή τα λόγια με τα έργα. Τι λέγατε στον 
προϋπολογισμό του 2010 και τι λέτε σήμερα, στον ισολογισμό του 2010. Σήμερα 
κρίνεται η ορθότητα και η πληρότητα των επιλογών σας.  

Κύριοι συνάδελφοι, η αποστολή μας όμως σαν αντιπολίτευση είναι να 
ελέγχουμε τη διοίκηση, να κρίνουμε τις αποφάσεις, να συναινούμε σε οποιαδήποτε 
σωστή πρωτοβουλία και σ’ αυτό το Δ.Σ. έχει γίνει πάρα πολλές φορές αυτό. Σήμερα 



είναι η μέρα του απολογισμού και του ισολογισμού του 2010 και δεν μπορούμε παρά 
να κάνουμε και εμείς την κριτική στην άσκηση της Δημοτικής πολιτικής.  

Δήμαρχε, για τον απολογισμό και ισολογισμό που συζητάμε σήμερα, είχε 
προηγηθεί ο προϋπολογισμός του 2010 και θα ήταν χρήσιμο να θυμηθούμε τι είχε 
ειπωθεί στον προϋπολογισμό του 2010. Είχατε πει Δήμαρχε, «… θα έλεγα λοιπόν ότι 
δεν αναγράφονται κάποια έργα σ’ αυτό το τεχνικό πρόγραμμα για να υπάρχουν στόχοι, 
αλλά αναγράφονται τα συγκεκριμένα έργα είτε γιατί είναι συνεχιζόμενα είτε γιατί 
πρόκειται να υλοποιηθούν ή να ξεκινήσουν να υλοποιούνται εντός του έτους και αυτό 
είναι σαφέστατο βλέποντας σε ποια φάση ωριμότητας βρίσκονται. Όπως είναι το 
Κολυμβητήριο που άρχισε ήδη να ορθώνει το ανάστημα του, όπως είναι η θρυλική 
γέφυρα των αφών Κούσιου, όπως είναι το Κέντρο Πολιτισμού και Νεότητας, όπως 
είναι η νέα Πανεπιστημιακή πτέρυγα, όπως είναι ο Βρεφονηπιακός Σταθμός της 
Κυψέλης και όπως είναι το υπόγειο πάρκινγκ στους Αγίους Αναργύρους» και μάλιστα 
είχατε πει ότι αυτό είναι έτοιμο να δημοπρατηθεί.  

Μήπως θέλετε να σας πω τι λέγατε το 2008 στον προϋπολογισμό; Έλεγε τότε 
πάλι η Δήμαρχος επί λέξει «…ξεχωρίζει από τους προηγούμενους γιατί προχωρούν 
έργα, όπως το Κολυμβητήριο, η γέφυρα του Κτηνιατρείου, το Κέντρο Νεολαίας 
Πολιτισμού, το υπόγειο πάρκινγκ των Αγίων Αναργύρων, η κυκλοφοριακή μελέτη, η 
οριστική μελέτη επέκτασης των Πανεπιστημιακών Τμημάτων, το κτίριο Σαράφογλου…» 
στον προϋπολογισμό του 2010 είχαμε τοποθετηθεί και εμείς και είχαμε πει ότι αυτός 
ο προϋπολογισμός είναι πλασματικός. Είχα πει συγκεκριμένα, δεν θα υλοποιηθεί ούτε 
το 50% και σας είχα πει συγκεκριμένα «Σε ένα χρόνο από σήμερα Δήμαρχε, λήγει η 
θητεία σας, θα περίμενα από την εμπειρία σας, την οποία θα έπρεπε να έχετε 
αποκτήσει τα 3 χρόνια που συντάσσετε προϋπολογισμό, ο οποίος αν μη τι άλλο να 
είναι πραγματικός. Να είναι ένας προϋπολογισμός που θα αποτυπώνει την 
πραγματικότητα. Αντί για αυτό, μας φέρατε πάλι έναν προϋπολογισμό πλασματικό».  

Δυστυχώς όταν συντάσσατε τον προϋπολογισμό του 2010, ζούσατε σε μια 
εικονική πραγματικότητα ή μάλλον σε μια προεκλογική πραγματικότητα. Τίποτα απ’ 
αυτά που αναφέρατε δεν έχει γίνει σαν μεγάλο έργο από τον προϋπολογισμό του 
2010. Τίποτα δεν κάνατε για την αξιοποίηση της Δημοτικής περιουσίας. Το μόνο που 
κάνατε και αυτό έγινε φέτος, δεν πιάνεται στον απολογισμό του 2010, είναι για την 
Ελιά και αυτό μετά από πόσες παλινωδίες, μετά από πόσα πήγαινε έλα, μετά από 
πόσους διαγωνισμούς και όλα αυτά.  

Τι κάνατε για την ανάπτυξη της πόλης, με τον τουρισμό; Για τον τουρισμό, να 
προσελκύσουμε πολίτες, να προσελκύσουμε τουρίστες. Για να δούμε πόσο μειώσατε 
το χρέος του Δήμου. Στις μακροπρόθεσμες υποχρεώσεις, παραλάβατε το 2006 
3.607.977€ και πήγανε στα 5.162.372€, αύξηση 43%.  

Στις βραχυπρόθεσμες υποχρεώσεις πήρατε μια οφειλή 4.271.412€ και ήτανε 
το 2010, 6.077.544€ αύξηση 42,2%.  

Για να δούμε όμως και στις βραχυπρόθεσμες υποχρεώσεις σε σύγκριση με το 
2009. Το 2009 είχατε βραχυπρόθεσμες υποχρεώσεις 3.756.133€ το 2010, 
διπλασιάστηκαν, υπερδιπλασιάστηκαν, 62% φύγανε στα 6.077.544€. Τον λόγο που 
αυξήθηκαν τον καταλαβαίνετε. Προσθέτοντας και τις οφειλές σε σύνολο, 
βραχυπρόθεσμες–μακροπρόθεσμες, 2006, 7.879.930€ το 2010, 11.239.916€, αύξηση 
42,6% και αν δεν είχατε πάρει αυτά τα λεφτά που είπε ο κ.Παυλίδης και 
διευκολυνθήκατε, απ’ τα παρακρατηθέντα και από την αύξηση των ΚΑΠ, σήμερα το 
χρέος του Δήμου θα ήταν γύρω στα 15.000.000€.  

Για να δούμε όμως μήπως αυξήσατε τα έσοδα; Αυτά που εισπράττει ο ταμίας 
του Δήμου. Από το 2003 έως το 2006, ο ταμίας του Δήμου εισέπραξε 8.052.000€, 
από το 2007 έως το 2010, ο ταμίας του Δήμου εισέπραξε 7.388.000€, μείον 714.000€, 
μείον 10% και όταν ήταν αντιπολίτευση η Δήμαρχος και κάποιοι συνάδελφοι, παλιοί 
εδώ, κατηγορούσαν την τότε Δημοτική αρχή και μάλιστα εμένα σαν αντιδήμαρχο 
«ότι χάιδευα αφτιά και δεν εισέπραττα λεφτά και διάφορα».  

Για να δούμε όμως μήπως μειώσατε τις δαπάνες; Γιατί κάτι τέτοιο είπε ο κ. 
Παυλίδης. Όταν το κόστος των αγαθών υπηρεσιών το παραλάβατε 20.840.000€ και 
πήγε 22.590.000€ αύξηση 8,5%, δεν μειώθηκε, αυξήθηκε.  



Αυτό που καταφέρατε όμως είναι τα ανείσπρακτα βεβαιωθέντα χρέη, που τα 
παραλάβατε από 1.417.000€ να τα πάτε στα 2.599.194€.  

Δήμαρχε, με κινήσεις αυτοσχεδιασμού και με πειράματα, δεν μπορείτε να 
προχωρήσετε μπροστά. Η χαλασμένη πυξίδα σας οδηγεί σε βράχια. Το χειρότερο 
όμως είναι πως νομίζετε ότι σας οδηγεί στο σωστό λιμάνι. Δύο λύσεις υπάρχουν, ή 
αλλάζετε πυξίδα ή πηδάτε από το καράβι. Ο οικονομικός απολογισμός του 2011 
τεκμηριώνει όλα όσα είχα πει και είχα προβλέψει στην αντίστοιχη συζήτηση του 
προϋπολογισμού του 2010. 

Δήμαρχος : Κε Γιαννουλάκη, ευχαριστώ πολύ για όσα θυμηθήκατε και θα μου 
επιτρέψετε αγαπητοί συνάδελφοι να δώσω 2-3 απαντήσεις, γιατί πρέπει να θυμίσω 
και εγώ κάποια πράγματα στον κ. Γιαννουλάκη, παρότι δεν σκόπευα να το κάνω 
σήμερα και γι’ αυτό εισαγωγικά είπα αυτά που είπα.  

Αλλά μιλάτε για το Κολυμβητήριο και ξέρετε πάρα πολύ καλά, δεν χρειάζεται 
να το πω εγώ, την περιπέτεια που είχαμε, μόλις αναλάβαμε το Κολυμβητήριο, γιατί 
έπρεπε να βγει έκπτωτος ο εργολάβος.  

Ο κ. Δάσκαλος μάλιστα συνηθίζει να λέει ότι «κάναμε μεταπτυχιακό στην 
έκπτωση εργολάβων». Δεν λέω ότι φταίτε εσείς ή η τότε Δημοτική αρχή, που 
δημοπρατήθηκε ένα έργο και έτυχε να μπει αυτός ο εργολάβος, συμβαίνει γενικώς 
στις δημοπρατήσεις και ίσως φταίει το σύστημα, το οποίο πρέπει να αλλάξει γιατί 
μπάζει από πολλές μεριές, με τις μεγάλες εκπτώσεις, με το ότι δεν μπορούν μετά να 
συνεχίσουν κ.τ.λ.  

Πρέπει να σας υπενθυμίσω όμως ότι ενώ όλοι πιστεύαμε και όλοι ξέραμε και 
στην Γ.Γ.Αθλητισμού όλοι μας διαβεβαίωναν, ότι υπάρχουν 6.800.000€. Κε Δάσκαλε 
αν κάνω λάθος διορθώστε με στο νούμερο, 6.300.000€ λοιπόν, στον κωδικό του 
Κολυμβητηρίου, απεδείχθη τελικά και μάλιστα επί ημερών Ιωαννίδη και το έχω 
ξαναπεί σ’ αυτή την αίθουσα, όταν μια ωραία Παρασκευή Αυγούστου, πήγα να κάνω 
κατάληψη στο γραφείο του τότε Υπουργού, γιατί επιτέλους έπρεπε να μάθω, ξέρετε 
ως δημοσιογράφος έχω μάθει να διασταυρώνω καλά, αυτό τουλάχιστον ξέρω να το 
κάνω. Υπήρχαν κάποιες αντιφάσεις μεταξύ αυτών που ακούγαμε και από τη 
Διεύθυνση Μελετών και από άλλες Διευθύνσεις μέσα στη Γ.Γ.Αθλητισμού και 
έπρεπε λοιπόν να μάθω την αλήθεια.  

Έμεινα λοιπόν, μεσημέρι Παρασκευής στο γραφείο του Υπουργού και είπα 
εγώ δεν φεύγω από εκεί, θα μείνω όλο το Σ/Κ, εάν δεν μου πείτε τι γίνεται με τα 
χρήματα του Κολυμβητηρίου, υπάρχουν ή δεν υπάρχουν; Τότε αναγκάστηκε ο 
Διευθυντής του Υπουργού, επειδή είδε ότι δεν υποχωρούσα, με πήρε μέσα, έκλεισε 
την πόρτα, άνοιξε τα κιτάπια και μου είπε τον καημό που είχαν οι άνθρωποι, δεν ξέρω 
αλήθεια, ψέματα, από την εποχή του Ορφανού και μου έδειξε ότι υπήρχανε 
πραγματικά χρήματα στον δικό μας κωδικό 100,00 € στης Καλαμάτας 200,00 € και 
πάει λέγοντας. Άρα τα χρήματα αυτά δεν υπήρχανε. Λοιπόν, πάμε απ’ το 
Κολυμβητήριο, παρότι κάναμε αλλαγή εργολάβου, παρότι βρήκαμε τη λύση, εάν δεν 
υπάρχουν τα χρήματα δεν θα τα βρούμε σήμερα που περιμένει η Κυβέρνηση ή η 
Ελλάδα, την 6η δόση και είναι στην φτώχια.  

Για τον Βρεφονηπιακό της Κυψέλης, και μάλιστα δεν δίδονται πια χρήματα 
ειδικά το τελευταίο έτος, το 2010 μας είχαν ξεκαθαρίσει ότι για αθλητικές 
εγκαταστάσεις μην ψάχνετε, είναι πολυτέλεια πλέον γιατί δεν υπάρχουν αρκετά. Ο 
Βρεφονηπιακός της Κυψέλης, τι θέλατε και μας τον θυμίσατε; Γιατί αυτός είναι για 
ανέκδοτο. Όταν αναλάβαμε λοιπόν, χαρά μεγάλη, υπήρχε το ωραίο οικόπεδο εκεί 
στην Κυψέλη και είπαμε, να είναι έτοιμο αυτό το έργο, μπράβο στην προηγούμενη 
Δημοτική αρχή, ας το δημοπρατήσουμε λοιπόν, να μπει ο εργολάβος να γίνει ένας 
εξαιρετικός Βρεφονηπιακός 800 μ.2 , ήταν έτοιμες οι μελέτες και ήταν όλα ωραία και 
καλά, δεν σας αδικώ, αλλά δημοπρατήσαμε το έργο και παρότι τα είχατε όλα και 
καλά δεν είχατε αντιληφθεί ότι είναι σε ιδιωτικό οικόπεδο.  

Μόλις ξεκίνησε λοιπόν ο κακομοίρης ο εργολάβος και οι κακόμοιροι εμείς, 
άνοιξε εκεί μια χαβούζα θεμελίων, εμφανίστηκαν 2 κυρίες από την Θεσσαλονίκη, οι 
οποίες είπαν, μα το οικόπεδο είναι δικό μας τι κάνετε Δήμε; Και αυτή τη στιγμή, οι 2 
κυρίες με έχουν εμένα μηνύσει, όπως και τον Γαϊτανάκη τον τοπογράφο, τον Δήμο 
δηλαδή και τον τοπογράφο που είχε κάνει το τοπογραφικό επί ημερών σας, διότι 



πήγαμε λέει στο οικόπεδό του και περνάγαμε σωλήνες. Εμείς τον Βρεφονηπιακό 
θέλαμε να κάνουμε αλλά δυστυχώς μας είχατε δώσει «τζούφιο» οικόπεδο. Δεν τα λέω 
τώρα χαριτολογώντας, αυτή είναι η αλήθεια.  

Μιλάτε για υπόγειο παρκινγκ; Όταν εδώ ξεκινήσαμε όλοι ότι υπάρχουνε 
μελέτες για παρκινγκ, τις πληρώσαμε εμείς τις μελέτες που κάνατε για τα παρκινγκ, 
μην το διαψεύδετε αυτό, ποιες μελέτες; Ένα παρκινγκ στην πλατεία Αγίου Αντωνίου 
όπου βρίθει από αρχαία κάτω και ήταν αδύνατο να γίνει και μάλιστα ο ίδιος ο 
μελετητής ο κ. Τζεκάκης είπε, εντάξει ρε παιδιά δεν γίνεται εκεί παρκινγκ αλλά αφού 
μου το ζήτησαν γιατί να μην το κάνω; Γιατί να μην κάνω τη μελέτη; Διότι πωλούσε 
πολύ το ότι η Δημοτική αρχή θα κάνει υπόγειο στον Άγιο Αντώνιο.  

Πάμε στο άλλο τώρα, το άλλο επίσης είχε μια μελέτη, η οποία δεν είναι 
υλοποιήσιμη. Γιατί και η αρχαιολογία περιμένει ότι εκεί θα βρει το αρχαίο θέατρο 
κ.τ.λ. κ.τ.λ. να μην τα πολυλογώ, δεν είναι υλοποιήσιμη.  

Να πάμε στην Δημοτική περιουσία που επίσης το θέσατε; Τι κάνατε γι’ αυτό 
το γραφείο Δημοτικής περιουσίας; Που μόλις τώρα, φέτος έστρωσε και λειτουργεί 
και πραγματικά βγάζει καταπληκτική δουλειά και θεωρώ ότι είναι το σημαντικότερο 
κομμάτι του Δήμου, το σημαντικότερο γραφείο. Τι είχατε κάνει γι’ αυτό, για να 
αξιοποιήσετε την περιουσία; Τι είχατε κάνει; Γιατί όποιος δεν έχει ασκήσει διοίκηση, 
μπορεί να μιλάει εύκολα και δυστυχώς είστε εσείς τώρα εδώ και την πληρώνετε την 
νύφη, αλλά τι κάνατε για το αμμοχάλικο; Πέστε μου παρακαλώ αν είχε δημοπρατηθεί 
το αμμοχάλικο όλη την τετραετία;Πετάξατε απλώς έξω αυτόν που το εκμεταλλευόταν 
και ήταν συνεπέστατος και πλήρωνε κανονικότατα στο Δήμο και μέχρι να βρούμε 
τρόπο να βάλουμε ανάδοχο στο αμμοχάλικο, φτύσαμε αίμα, με όλες τις συνέχειες και 
τις συνέπειες.  

Το ξενοδοχείο στο Σέλι; Τι έγινε; Γιατί ήταν «τζούφιος» και ο άνθρωπος που 
ανέλαβε το ξενοδοχείο στο Σέλι; Δεν θα πω άλλα γιατί για εκεί έχουν γίνει και ΕΔΕ, 
τα αφήνω, πήραν το δρόμο τους.  

Δημοτική αγορά; Μήπως εσείς κάνατε το έργο της Δημοτικής αγοράς; Η 
Δημοτική αγορά ήταν έτοιμη να καταρρεύσει. Δεν αξιοποιήσαμε την Δημοτική 
περιουσία, αλλά βέβαια βρήκαμε επενδυτή για τη Δημοτική αγορά ο οποίος έβαλε 
πλέον του 1.000.000€ εκεί μέσα για να την φτιάξει κτίριο τη Δημοτική αγορά και 
δυστυχώς τα επένδυσε σε μια εποχή που είναι δραματική για την αγορά και την 
οικονομία.  

Ο κ. Παυλίδης αναφέρθηκε σε κάποια πράγματα και νομίζω καταλυτικός ήταν 
και ο υπηρεσιακός, ο κ. Δαούλας, ο οποίος είπε κάποια νούμερα, αλλά μπορεί να 
πήραμε κάποια λεφτά από τα παρακρατηθέντα και βέβαια πήραμε λεφτά από τα 
παρακρατηθέντα, αλλά πού ήταν ο ΘΗΣΕΑΣ; Πού είναι η ΣΑΤΑ; Τα τελευταία 
χρόνια έχουμε τεράστιο πρόβλημα, μπήκαν εργολάβοι, είναι απλήρωτοι, δεν έρχονται 
χρήματα πια από το Κράτος για τα συγκεκριμένα προγράμματα.  

Ακούσαμε για ένα ΕΛΛΑΔΑ, το οποίο ακόμα το αναμένουμε, εν πάση 
περιπτώσει δεν νομίζω ότι είναι εύκολο να γίνει. Λυπάμαι πραγματικά, οι 
αυτοσχεδιασμοί και τα πειράματα, επιτρέψτε μου για πρώτη φορά σ’ αυτή την 
αίθουσα στα τόσα χρόνια, θα κάνω αναφορά στο φύλο μου, τουλάχιστον στις 
γυναίκες, δεν ταιριάζουν. Γιατί οι γυναίκες, λόγω της ανασφάλειας του φύλου τους, 
θέλουν να πατάνε σε γερό σανίδι. Δεν ζητώ να το πάρετε πίσω, εσείς αυτό πιστεύετε, 
ότι αυτοσχεδιάζουμε και κάνουμε πειράματα, αλλά και εγώ αυτά έχω να σας πω με 
πολύ αγάπη. 

Νεστορόπουλος : Σίγουρα σήμερα είναι μια κορυφαία συνεδρίαση του Δ.Σ., οι 
Δήμοι πλέον όλοι, σύμφωνα με την Νομοθεσία, συγχωνεύτηκαν στον ενιαίο Δήμο 
Βέροιας.  

Η έκθεση της ορκωτού, θεωρώ ότι περιλαμβάνει όλες τις αναλύσεις που 
αφορούν τον ισολογισμό για τη χρήση του 2010.  

Αυτά που περιμένω να μας δώσετε Δήμαρχε, είναι περισσότερες εξηγήσεις 
και διευκρινήσεις. Πως θα εξυπηρετηθούν οι υποχρεώσεις που προκύπτουν από τον 
τυχόν καταλογισμό, τον ενδεχόμενο μάλλον καταλογισμό, για το υπόλοιπο, εκτός του 
ένα που είχαμε, για το έργο Σέλι – Άνω Σέλι;  



Δεύτερον, από τις αγωγές που εκκρεμούν για τις απαλλοτριώσεις, είναι ένα 
ποσό γύρω στο 1.713.000€ όπως προκύπτει από την έκθεση της ορκωτού και ένα 
άλλο μεγάλο ποσό γύρω στο 1.100.000€ είναι από αποζημιώσεις για τους 
υπαλλήλους, μετά από αγωγές που έχουν κατατεθεί. Όπως είδαμε τον ισολογισμό του 
2006 και του 2010 οι οφειλές του Δήμου αυξήθηκαν κατά 3.360.000€, ποσοστό πάνω 
από 40%, εάν προσθέσουμε και τα 4.000.000€ περίπου, που θα προκύψουν από τις 
απαλλοτριώσεις και τις αποζημιώσεις των υπαλλήλων, συν τα 11.000.000€ θα πάει 
στο Δήμο Βέροιας, βραχυπρόθεσμες και μακροπρόθεσμες οφειλές θα είναι γύρω στα 
15.000.000€.  

Εδώ θέλω να τονίσω και να πω ότι το 2008 και το 2009 εισέρευσαν στα 
ταμεία των πρώην Δήμων, των Καποδιστριακών, μεγάλα ποσά από παρακρατηθέντα 
και από αυξήσεις των ΚΑΠ. Θα δούμε στη συνέχεια τους άλλους Δήμους και θα 
δούμε εκεί τα οικονομικά στοιχεία, τι παραλάβανε οι άλλοι Δήμοι και τι παρέδωσαν 
και να κάνουμε μια σύγκριση αγαπητοί συνάδελφοι, τι παρέλαβε ο Δήμος Βέροιας το 
2006 και τι χρέος έχει το 2010 και μετά ας βγάλει ο καθένας τα αποτελέσματά του 
και ας κρίνει.  

Δήμαρχε, θα πρέπει στους δύσκολους καιρούς που ζούμε, με τις μειωμένες 
χρηματοδοτήσεις από την Κεντρική εξουσία, να στραφείτε και να οργανώσετε, το 
είχα πει και στον προϋπολογισμό, το τμήμα εσόδων. Εκεί είναι όλο το μυστικό για 
μένα, εάν εισπραχθεί το 70% των εσόδων, θα πάνε όλα άριστα.  

Δεύτερον, αξιοποίηση Δημοτικής περιουσίας. Άκουσα με χαρά ότι 
οργανώνεται το γραφείο Δημοτικής περιουσίας, θα το δούμε στο επόμενο διάστημα, 
πια θα είναι τα αποτελέσματά του. Μιλήσατε για αμμοχάλικα. Από τον ισολογισμό 
εδώ μέσα, δεν προκύπτει για το 2010 έσοδα για αμμοχάλικα. Τα έσοδα είναι μηδέν. 
Είναι έτσι κα Αλεξανδροπούλου; Στη σελίδα 25 της εκθέσεως σας; Έσοδα από χώρο 
αμμοληψίας, μηδέν το 2010, το 2009 100.000€ και έχουμε σε εξέλιξη… 

Δήμαρχος : Κε Νεστορόπουλε θα μου επιτρέψετε μια διακοπή για να 
παραλάβουμε ένα ψήφισμα που έχουν φέρει οι πολίτες. 

………………................. ΔΙΑΚΟΠΗ ΓΙΑ ΨΗΦΙΣΜΑ 
……….…………………….... 

Πρόεδρος : Κε Νεστορόπουλε μπορείτε να συνεχίσετε παρακαλώ. 
Νεστορόπουλος : Έλεγα ότι αναφέρθηκε η Δήμαρχος στα έσοδα από 

αμμοληψίες, πλην όμως στην έκθεση της κυρίας ορκωτού στο 2010 στα έσοδα, είναι 
μηδέν. Και θέλω να τονίσω εδώ ότι το έχω θέσει το θέμα των αμμοληψιών άλλες δύο 
φορές στο Δ.Σ. και αφορούν 2 αμμοληψίες που έχουμε, μια στην Κουλούρα και μια 
στις Βαρβάρες και θα πρέπει η Δημοτική αρχή να κάνει τις ενέργειες σύντομα για να 
αξιοποιήσει τις πηγές αυτού του πλούτου και να εισρεύσουν στο Ταμείο του Δήμου 
χρήματα. 

……………………… ΔΙΑΚΟΠΗ ΛΟΓΩ ΕΙΣΟΔΟΥ ΜΑΘΗΤΩΝ 
…………………. 

Πρόεδρος : Πάντως δεν είναι δάκτυλος κανενός κ. Νεστορόπουλε, θα 
παρακαλέσω σε δύο λεπτά να έχετε ολοκληρώσει. Ανανέωσα γενναιόδωρα το χρόνο 
σας επειδή ταλαιπωρήθηκε ο ειρμός της σκέψης σας, έχετε 3 λεπτά λοιπόν πάλι. 
Ολοκληρώστε παρακαλώ. 

Νεστορόπουλος : Θέλουμε να δηλώσουμε ότι συντασσόμαστε με τα αιτήματα 
των Εκπαιδευτικών και των παιδιών και θα πρέπει ο Δήμος, τουλάχιστον του χρόνου, 
τις σχολικές αίθουσες να τις ετοιμάσει καλύτερα απ’ ότι ήταν φέτος. Εννοώ 
επιδιορθώσεις και επισκευές και ας ελπίσουμε ότι θα υπάρχουν χρήματα για να 
διατηρηθούν και να ζεσταθούν τα παιδιά μας. Αναφέρθηκαν από την Δήμαρχο ότι 
έγιναν κάποια έργα από ΣΑΤΑ. Ήταν γνωστό κύριοι συνάδελφοι πέρσι, την περσινή 
χρονιά, σε όλους μας, ότι δεν θα έρθουν τα χρήματα της ΣΑΤΑ. Εμείς, οι άλλοι 
Δήμοι, δεν δημοπρατήσαμε όλο το ποσό που ήταν για τη ΣΑΤΑ για το 2010 και δεν 
δημιουργήσαμε προβλήματα τόσο στο Δήμο όσο και σε κατασκευαστές, άσχετα άμα 
ήταν προεκλογική χρονιά.  

Ο Δήμος Βέροιας εν αντιθέσει, ενώ γνώριζε ότι δεν θα έρθει η ΣΑΤΑ, 
προχώρησε σε δημοπρατήσεις και εξ αυτού, πολλοί εργολάβοι στην κυριολεξία, 



ήρθαν σε πάρα πολύ δύσκολη θέση με δάνεια που είχαν συνάψει για να 
κατασκευάσουν τα έργα στο Δήμο Βέροιας.  

Το ίδιο ισχύει και για τον ΘΗΣΕΑ. Τελειώνοντας Πρόεδρε, επαναλαμβάνω 
και πάλι, ότι οι καιροί είναι δύσκολοι και θα πρέπει ο Δήμος να στραφεί προς την 
κατεύθυνση να αξιοποιήσει την Δημοτική περιουσία και να εισπράξει τα έσοδά του. 

Τσιούντας : Εγώ δεν θα τοποθετηθώ έτσι ιδιαίτερα, γιατί ο κ. Γιαννουλάκης 
αναφέρθηκε σε αρκετά ζητήματα. Διάβασε, απ’ ότι αντιλήφθηκα, εισηγήσεις 
προϋπολογισμών της Δημάρχου και η Δήμαρχος τα άκουσε αυτά σήμερα ως 
ανέκδοτο. Αυτό κατάλαβα. Ο κ. Γιαννουλάκης διάβασε εισηγήσεις της Δημάρχου και 
η Δήμαρχος μας είπε ότι τα άκουγε σαν ανέκδοτα.  

Εγώ βέβαια θέλω να την συγχαρώ για την εκλογή της στην ΚΕΔΕ, είναι 
σημαντικό, συγχαρητήρια. Θέλω να την συγχαρώ και για το μεταπτυχιακό που 
ακούστηκε ότι έχει ο Δήμος, για τις εκπτώσεις των εργολάβων, ε κύριε Δάσκαλε;  

Ένα μεταπτυχιακό δηλαδή για εκπτώσεις εργολάβων, είναι αυτή εμπειρία 
καλή, αλλά συνιστώ ένα μεταπτυχιακό για την υλοποίηση των συμβάσεων με τους 
εργολάβους, όχι να διαλύονται τα έργα γιατί αυτό το τελευταίο διάστημα έχουμε 
πόσες λοιπόν, λύσεις συμβάσεων; Ένα μεταπτυχιακό για να υλοποιούνται τα έργα 
που συμβασιοποιούνται με το Δήμο. Για να μην πληρώνουμε χρήματα και όταν 
καταπίπτουν οι εγγυητικές επιστολές υπέρ του Δήμου, να παίρνουμε το όφελος υπέρ 
του Δήμου και όχι να τα δίνουμε τα χρήματα κα Αρχοντάκη πληρώνοντας 
καταλογισμούς.  

Αν κάναμε σωστά τη δουλειά μας τα 404.000€, γιατί κάποιοι δεν το 
καταλάβανε, θα μπορούσαμε να τα χρησιμοποιήσουμε όπου θέλουμε. Να πληρώσει 
τα πετρέλαια η κ.Αρχοντάκη, να δώσουμε για την Παιδεία τα 404.000€ ή οπουδήποτε 
αλλού.  

Εμείς πήραμε απόφαση να πληρώσουμε τον καταλογισμό, γιατί κάποιοι δεν 
κάνανε καλά τη δουλειά τους στο Δήμο. Ακούστηκε πολλές φορές εδώ για το τι 
παραλάβαμε εμείς το 2006 απ’ την Δήμαρχο, τι παραδώσαμε το 2011, τι παραδίδουμε 
τώρα και έγινε συζήτηση και πριν, αλλά ξεκάθαρα, οι υποχρεώσεις του Δήμου 
Βέροιας το 2006 στις 31/12 ήταν 7.879.000€, μακρυπρόθεσμες, βραχυπρόθεσμες, 
προμηθευτές, πιστωτές, 7.879.000€ και 31/12/2010, 11.239.000€, δεν 
αμφισβητούνται αυτά τα νούμερα γιατί και οι δύο ισολογισμοί, έχουν υπογραφές της 
Δημάρχου. Το επιπλέον χρέος τα 4 χρόνια, είναι 3.360.000€. Αυτό είναι το χρέος, 
επιπλέον, του Δήμου τα 4 αυτά χρόνια.  

Βεβαίως όπως είπε ο κ. Παυλίδης, πληρώθηκαν Δημοτικές επιχειρήσεις, 
πληρώθηκαν απαλλοτριώσεις, πληρώθηκαν Σχολικοί Φύλακες, αλλά μήπως οι 
προηγούμενες Δημοτικές αρχές δεν πληρώνανε υποχρεώσεις τέτοιες; Πάντα 
πληρώνανε. Και οι άλλοι Δήμοι είχαν τέτοιες υποχρεώσεις και τις πληρώσανε και 
φαίνεται το χρέος ότι δεν ανέβηκε, μειώθηκε. 

Παυλίδης: (Αδύνατη η απομαγνητοφώνηση διότι μιλά εκτός μικροφώνου) 
Τσιούντας : Θα τα βρείτε αυτά, οι ισολογισμοί τα λένε, τοποθετηθείτε. Στην 

εισήγησή σας όμως είπατε ότι ο Δήμος είναι σε ορθή πορεία, αυτό σημείωσα, εγώ θα 
έλεγα ότι δεν διαφέρει η πορεία και η διαχείριση, απ’ αυτήν των Κυβερνήσεων της 
Ελλάδας. Η πορεία του Δήμου είναι ίδια, σε μικρογραφία, μ’ αυτήν των 
Κυβερνήσεων της Ελλάδας.  

Συνιστώ να αλλάξει αυτή η πορεία, γιατί η κ.Αρχοντάκη εχθές μας είπε, ότι ο 
προϋπολογισμός του 2011 υλοποιείται κατά 33%, αν θυμάμαι καλά, στα έσοδα και 
16% στα έξοδα κατά το πρώτο εξάμηνο.  

Άρα λοιπόν Δήμαρχε αλλάξτε πορεία γιατί ούτε, οι προϋπολογισμοί δεν 
εκτελέστηκαν οι προηγούμενοι, τα έχουμε στα χέρια μας αυτά δεν το συζητάμε, αλλά 
αλλάξτε πορεία ώστε κάτι να γίνει τουλάχιστον τους 2-3 τελευταίους μήνες του 2011. 
Γιατί είναι η ίδια πορεία και δύσκολα θα αλλάξει, ευχαριστώ. 

Βοργιαζίδης : Εεγώ ομολογώ ότι δεν θα ζητούσα το λόγο είτε γιατί δεν 
συμμετείχα στη προηγούμενη διοίκηση είτε γιατί δεν ήταν και το αντικείμενό μου.  

Πήρα αφορμή από τα λεχθέντα και των τριών συναδέλφων που μίλησαν, οι 
οποίοι ανέφεραν κάποια νούμερα τα οποία είναι πραγματικά. Είπαν δηλαδή ότι από 



2006 έως το 2010 υπήρχε μια αύξηση στις υποχρεώσεις της τάξης των 3.360.000€ ή 
αύξηση 42% περίπου, αυτά δεν τα αμφισβητεί κάνεις.  

Εγώ μπήκα στον πειρασμό και για τη δική μου ενημέρωση και ζήτησα από 
την κ.Αρχοντάκη, να μου φέρει και τον αντίστοιχο ισολογισμό του 2002 και απλά 
θέλω να παραθέσω κάποια νούμερα που ελπίζω να γίνουν αντιληπτά σε όλους. 
Διαβάζω εδώ πέρα ότι το σύνολο υποχρεώσεων το 2002 ανερχόταν στα 3.740.000€ 
το 2006 αυτό το νούμερο έγινε 7.900.000€ σχεδόν. Τι σημαίνει αυτό για μένα; 
Σημαίνει ότι τόσο αριθμητικά όσο και ποσοτικά οι συνάδελφοι χάνουν κατά κράτος. 
Δηλαδή μιλάμε για μια αύξηση πάνω από 100%.  

Πρόεδρε, λέω ξανά ότι οι συνάδελφοι κάνανε αναφορά λοιπόν και κάποιες 
συγκρίσεις μεταξύ του 2006 και του 2010, άρα μου δίνουν αφορμή και μένα, να κάνω 
κάποιες συγκρίσεις μετά του 2002 και του 2006, προσπαθώντας να κάνω κάποιες 
αποτιμήσεις σαν τρίτος παρατηρητής γιατί δεν ήμουν στη διοίκηση.  

Λέω λοιπόν, ξανά ότι το σύνολο των υποχρεώσεων το 2002 ήταν 3.740.000€ 
και το 2006 7.879.000€, αυτό σημαίνει μια αύξηση κατά 4.150.000€ αριθμητικά και 
ποσοτικά, πάνω από 100%, άρα λοιπόν εγώ σαν τρίτος και δεν θέλω να επεκταθώ 
Πρόεδρε και θα κλείσω μ’ αυτό το πράγμα, κατανοώ ότι υπήρχε μια πιο χρηστή 
διοίκηση την προηγούμενη τετραετία.  

Δεν λέω ότι ήταν η βέλτιστη, γιατί και η προηγούμενη διοίκηση άφησε κάποια 
χρέη στα οποία όμως, όπως είπαν και οι συνάδελφοι, συμπεριλαμβάνεται ότι δεν 
πήραν λεφτά από ΣΑΤΑ αλλά γενικώς κατανοώ ότι υπήρχε μια ποιο χρηστή διοίκηση 
την προηγούμενη τετραετία. 

Χατζηαθανασίου: Πρόεδρε, όταν πρωτομπήκα πριν από 5 χρόνια σ’ αυτή την 
αίθουσα και πληροφορήθηκα ποιο είναι το χρέος του Δήμου, η πρώτη μου σκέψη 
ήταν ότι αυτοί οι άνθρωποι μας καταχρέωσαν. Πέρασαν 5 χρόνια και πραγματικά 
παρακολουθώ με πολύ αγωνία την όλη ιστορία των ισολογισμών.  

Κατέληξα λοιπόν στο συμπέρασμα ότι ούτε οι προηγούμενοι μας 
καταχρέωσαν ούτε οι τωρινοί μας καταχρέωσαν. Ας ομολογήσουμε και οι δυό 
πλευρές, ότι διαχειριστήκαμε την μιζέρια. Διαχειριστήκαμε μια κατάσταση η οποία 
ήταν πραγματικά δραματική για την Τοπική Αυτοδιοίκηση.  

Μια άλλη εμπειρία μου είναι ότι σ’ αυτή την αίθουσα ποτέ δεν ομονοήσαμε 
να διαπιστώσουμε ότι δεν είναι το θέμα της διαχείρισης, όπως πολύ σωστά αναφέρετε 
από απλοϊκούς, ότι είναι πολιτικό το ζήτημα.  

Αναφέρθηκε ο κ. Νεστορόπουλος ότι το 2009 είχαμε κάποια λεφτά από τις 
παρακρατηθείσες δαπάνες που έπρεπε να έχουν οι δήμοι, πολύ σωστά, είχαμε, «πιάσε 
το αυγό και κούρευτο». Τι έγινε με την Τ.Α.; Μια χρονιά μας δώσανε λεφτά, τι 
υπόλοιπες χρονιές τι κάνανε; Ποτέ λοιπόν δεν είπαμε τέρμα στα χαρακώματα, τέρμα 
στις αμυντικές διατάξεις που έχουμε κάνει οι μεν και οι δε. Οι μεν να προσπαθούν να 
αποδείξουν ότι ήταν καλύτεροι και οι δε να προσπαθούν ότι ήταν επίσης καλύτεροι 
και ο καθένας το κάνει; Αποδεικνύει ότι κακός και ο ένας κακός και ο άλλος, ΟΧΙ εξ 
υπαιτιότητάς τους, αλλά εξαιτίας των πολιτικών συγκυριών. Κανένας δεν σκέφτεται 
ότι ζούμε μια δραματική κατάσταση στην χώρα μας.  

Το είπε ο κ. Τσιούντας: Είναι αντίγραφο οι Δήμοι της Κεντρικής εξουσίας και 
του Κράτους έτσι όπως διαμορφώνεται τώρα. Τι περιμένετε δηλαδή κ. Τσιούντα; Να 
αλλάξουμε γραμμή πλεύσης; Και τι θα γίνει το Κεντρικό Κράτος χωρίς 
επιχορηγήσεις και χωρίς λεφτά; Πάλι διαχείριση της μιζέριας θα κάνουμε κ. Τσιούντα 
και τίποτα άλλο. Βαρέθηκα αυτά τα χαρακώματα. Αντί να κάνουμε μια ομάδα όλοι 
μαζί και να πάμε να πιέσουμε, γιατί η Υφυπουργός Παιδείας δεν κρέμασε αυτόν τον 
υπάλληλο που είχε 6 μήνες στο συρτάρι τα χαρτιά για το σχολείο στα Γιοτζαλίκια; 
Επειδή έφυγε σε σύνταξη ο προκάτοχος; Και κανένας δεν διαδέχθηκε, να βγάλει τον 
φάκελο και να πει, πάρτε τον για να φτιάξετε το σχολείο στα Γιοτζαλίκια. Με τέτοια 
κακοδιοίκηση και με τέτοια πολιτική συγκυρία είναι αδύνατο κύριοι. Αυτά θα ακούμε 
σ’ αυτή την αίθουσα συνέχεια, ο ένας θα κατηγορεί τον άλλον ότι τα έκανε καλύτερα 
απ’ τον προηγούμενο και το αποτέλεσμα για τους πολίτες μας θα είναι ίδιο. Με μια 
κακοδιοίκηση στο Δήμο, κακοδιοίκηση όχι γιατί ευθύνονται οι υπάλληλοι, 
κακοδιοίκηση η οποία σέρνεται σ’ όλο το Δημόσιο Τομέα και την κουβαλάει και ο 



Δήμος Βέροιας γιατί πραγματικά δεν μπορούμε να κάνουμε τίποτα ή δεν θέλουμε να 
κάνουμε τίποτα.  

Θα αναφέρω ένα παράδειγμα: Πριν από μερικούς μήνες είπα στον 
κ.Βοργιαζίδη κουβαλώντας, κ. Βοργιαζίδη θα μου δώσετε και μια απάντηση με την 
ευκαιρία, κουβαλώντας ένα χαρτί με 20 αρμοδιότητες για να βγάλει άδεια μαγαζί, 
υγειονομικού ενδιαφέροντος και είπα, αυτές οι 20 αρμοδιότητες μπορούν να 
συμπτυχθούν σε 4-5. Λέει ο Νόμος, είπε ο κ. Βοργιαζίδης. Ας λέει ο Νόμος κ. 
Βοργιαζίδη, 4-5 γραφεία, πατάς ένα κουμπί, σήμερα με τους υπολογιστές μπορείς να 
ανακαλύψεις αυτά τα 4-5 γραφεία και να είναι σε ένα. Συνεχίζουμε και εμείς λοιπόν 
την ίδια προσπάθεια, ας αναγνωρίσουμε λοιπόν ότι το πρόβλημα δεν είναι ποιος 
διαχειρίστηκε αυτή τη μιζέρια.  

Όσο και αν είστε συνεπής Δήμαρχε, όσο και αν θέλετε, όσο και αν πασχίζετε, 
εγώ δεν αμφισβητώ τη χρηστή διαχείριση ούτε του κ. Γιαννουλάκη ούτε του κ. 
Παυλίδη ούτε τη δική σας, δεν μπορείτε ούτε μπορούμε να κάνουμε τίποτα.  

Αναγνωρίστε το, να κάνουμε μια ομάδα να πάμε κάτω, όπου χρειάζεται, να 
διεκδικήσουμε αυτά που μας ανήκουν, αλλιώς, τα ίδια θα ακούμε και την επόμενη 
φορά.  

Και βέβαια, κα Αλεξανδροπούλου δεν με ικανοποίησε η απάντησή σας σ’ 
αυτό που είπατε στον κ. Νεστορόπουλο, ότι η εκκρεμότητα του Σελίου – Άνω Σελίου 
ήταν εκκρεμότητα του 2009 και γι’ αυτό και δεν αναφερόταν. Γιατί, δεν σέρνονται οι 
εκκρεμότητες, έτσι ώστε να τις ξαναβλέπουμε εδώ για να μπορούμε να παίρνουμε 
θέση επί των εκκρεμοτήτων και όχι βεβαίως να λέμε, άνηκε στο 2010;  

Αλεξανδροπούλου : Ίσως δεν έγινα κατανοητή. Τον κ. Νεστορόπουλο, του 
είπα ότι στην αναλυτική μου έκθεση το αναγράφω και όπως και το αναγράφω. Την 
ημέρα που έγινε η Οικονομική Επιτροπή, δεν συζητήθηκε. Δηλαδή την ημέρα που 
γίνεται η Οικονομική Επιτροπή τους δίνεται υπόψη ο ισολογισμός, να εγκρίνουνε τα 
αποτελέσματα της χρήσεως και τον απολογισμό της χρήσεως του 2010. Είπα ότι δεν 
τα έβαλα στο συνοπτικό, που δημοσιεύεται, στην αναλυτική μου έκθεση που σας 
τέθηκε υπόψη, σαφώς και αναφέρεται. 

Τσαπαρόπουλος : Κύριοι συνάδελφοι, έχω την αίσθηση ότι η σημερινή 
συνεδρίαση του Δ.Σ. δεν είναι ούτε ευκαιρία για εντυπωσιασμούς ούτε βέβαια είναι 
ένα βήμα για να εκφράσουμε με έναν τρόπο, θα μου επιτρέψετε την έκφραση, με έναν 
λαϊκίστικο τρόπο, την προσέγγιση στο θέμα το σημερινό.  

Κοιτάξτε να δείτε, είναι γνωστό σε όλους μας ότι η χώρα βρίσκεται σε πάρα 
πολύ δύσκολη θέση, δεν νομίζω ότι αυτή τη στιγμή έχουμε την πολυτέλεια και θα 
συμφωνήσω απόλυτα με το πνεύμα του τελευταίου ομιλητή, το θέμα είναι καθαρά 
πολιτικό. Δεν είμαστε εδώ για να κάνουμε συνάδελφοι, μια λογιστική προσέγγιση 
στα πράγματα ούτε πιστεύω ότι υπάρχουν άνθρωποι οι οποίοι αγαπάν περισσότερο ή 
λιγότερο αυτόν το Δήμο ή ότι διαχειρίστηκαν άσχημα οι μεν και καλύτερα οι δε. 
Νομίζω ότι είμαστε πολιτικά πρόσωπα και πρέπει να βγάλουμε πολιτικά 
συμπεράσματα για το τι συμβαίνει σ’ αυτό το Δήμο και τι συμβαίνει γενικότερα.  

Ναι, ο ισολογισμός είναι για να δούμε τις δεσμεύσεις, Βασίλη, και τις πράξεις 
που γίνανε, ταυτόχρονα όμως είναι και μια ευκαιρία να βγάλουμε σοβαρά πολιτικά 
συμπεράσματα.  

Θα συμφωνήσω απόλυτα ότι το θέμα είναι πολιτικό, όμως αγαπητέ Χρήστο, 
θα πρέπει, αυτοί οι άνθρωποι οι οποίοι αν το ανάγουμε σε πολιτικό επίπεδο, γιατί 
κάπως έτσι είναι τα πράγματα, οι οποίοι οδήγησαν τη χώρα και οδηγούν και κατ’ 
επέκταση, όλους τους θεσμούς της, πρέπει να σαρωθούν. Επομένως αγαπητέ Χρήστο, 
δεν μπορούμε από τη μια μεριά να κάνουμε αυτές τις διαπιστώσεις και από την άλλη 
μεριά, στο δια ταύτα, να φερόμαστε ή να είμαστε, γενικά μιλάω, οι υπερασπιστές 
αυτού του πολιτικού συστήματος. Πρέπει να σαρωθεί, γιατί αυτοί μας δημιούργησαν 
αυτά τα προβλήματα.  

Κοιτάξτε να δείτε, κράτησα 5 στοιχεία: 63% για μισθούς, 20% για τα πάγια, 
Τέλη σταθερά για τρία χρόνια, Κρατική επιχορήγηση μείον 40%, αύξηση του 
προσωπικού 18%-20%. Αν τα βάλουμε όλα αυτά στο πάζλ, θα καταλάβουμε γιατί ο 
Δήμος ή οι Δήμοι ή η χώρα μας βρίσκεται σ’ αυτή την κατάσταση.  



Πείτε μου σας παρακαλώ, υπάρχει ή δεν υπάρχει διαχρονική ευθύνη για το 
63% που έχουν γεμίσει οι Δήμοι και το Κράτος; Δηλαδή ο Δημόσιος τομέας; Ποιοι 
είναι υπεύθυνοι; Ποιοι είναι υπεύθυνοι τέλος πάντων και εδώ υπάρχει ευθύνη και 
δική μας και των άλλων φορέων και των άλλων κομμάτων και όλων. Οι οποίοι όταν 
φτάνουμε στο σημείο να γίνονται οι προσλήψεις δεν βγαίνει κάποιος θαρρετά να πει 
ΟΧΙ δεν μπορεί να γίνουν προσλήψεις, δεν γίνεται αυτό το πράγμα.  

Δεύτερον, όταν σταμάτησαν οι επιχορηγήσεις, μάλλον μειώθηκαν κατά 40% 
δεν βγήκαν οι Δήμοι θαρρετά, ο Δήμος μας θαρρετά, να πει ΟΧΙ δεν μπορεί να 
προχωρήσει το πράγμα, κλείνουν οι Δήμοι. Θέλω να πω να πάρει πολιτική απόφαση, 
να βγει μπροστά Δήμαρχε και όλο το Δ.Σ., εάν δεν καταλάβουμε ότι πια, από εδώ και 
μπρός τα πράγματα θα λύνονται σε πολύ μεγάλο βαθμό, να το πω έτσι, στο 
πεζοδρόμιο, δεν έχουμε καταλάβει που πάνε τα πράγματα.  

Θα παρακαλούσα πάρα πολύ, γιατί αν πραγματικά αυτά τα παιδάκια που 
ήρθαν εδώ, ήτανε λίγο μεγαλύτεροι και προσπαθούσαν να καταλάβουν τι γίνεται εδώ 
μέσα στο Δ.Σ., θα έβγαζαν, κατά τη γνώμη μου και να με συμπαθάτε, ένα 
συμπέρασμα «…μα καλά, αυτοί δεν καταλαβαίνουν τη συμβαίνει σ’ αυτή την 
χώρα;».  

Θέλω να πω αγαπητοί συνάδελφοι της αντιπολίτευσης, θα συμφωνήσω 
απόλυτα μ’ αυτά που είπε ο κ. Χατζηαθανασίου, ότι αν θέλουμε να προσφέρουμε 
στον τόπο μας και στην πόλη μας κάτι, ας σταματήσουμε πια αυτό το πράγμα το 
οποίο γίνεται. Οι ευθύνες είναι αλλού, δεν είμαστε υποχείρια και να το βγάλουμε απ’ 
το μυαλό μας, υποχείρια κανενός κόμματος και καμίας παράταξης. 

Δάσκαλος: Πρόεδρε, αρχικά θέλω να σταθώ στην σημαντική επιτυχία της 
Δημάρχου, το προσπεράσαμε έτσι γρήγορα γιατί δεν είχαμε προ ημερησίας, είναι 
μεγάλη επιτυχία αυτό που κατέκτησε η Δήμαρχος, το να εκλεγεί στο Διοικητικό 
Συμβούλιο της ΚΕΔΕ. Πιστεύω ότι είναι πρώτη φορά που εκπροσωπείται ο Δήμος 
στο διοικητικό Συμβούλιο και της εύχομαι καλή δύναμη και καλή επιτυχία γιατί της 
δημιουργεί και επιπρόσθετες υποχρεώσεις. Πήρα το λόγο περισσότερο να απαντήσω 
και όχι για να μιλήσω, ακούστηκαν κάποια πράγματα και θέλω και εγώ με τη σειρά 
μου να πω κάποια πράγματα. 

Δήμαρχος: Σας διακόπτω ένα δευτερόλεπτο κ.Δάσκαλε. Σας είχα πει εκ των 
προτέρων ότι επειδή θα μπουν κάποια ζητήματα και ο κ. Παυλίδης και ο κ. Δάσκαλος 
αλλά και ο κ. Σουμελίδης είναι εδώ. Γιατί δεν εισηγήθηκα εγώ. 

Γιαννουλάκης: Συγνώμη για την διακοπή αλλά για να διευκρινιστεί. Επειδή 
είναι πρωτομιλίες και είπε ο κ. Δάσκαλος «….θέλω να απαντήσω σε κάποια 
πράγματα» δεν μπορεί να αναφερθεί έτσι. 

Δάσκαλος: Δεν θα απαντήσω ονομαστικά, θα απαντήσω γενικά.  
Πρόεδρε, τέθηκε θέμα για τις αμμοληψίες. Από τις αμμοληψίες ναι μεν μπορεί 

να μην έχει έσοδα ο Δήμος αλλά όταν υπογράφηκε η σύμβαση, καταβλήθηκαν από 
τον ανάδοχο τότε 100.000€ τα οποία συμψηφίστηκαν με το έργο που παράχθηκε .  

Έτσι λοιπόν και απ’ ότι γνωρίζω ολοκληρώθηκε η σύμβαση και πάμε σε 
περιβαλλοντική αδειοδότηση για να μπορέσει να βγει σε δημοπρασία το ποτάμι.  

Ακούστηκαν εδώ μέσα στην αίθουσα για τα μεταπτυχιακά των εργολαβιών 
και θα μιλήσω περισσότερο για την έκπτωση του «Εύριπου». Ο «Εύριπος» είναι ο 
εργολάβος ο οποίος είχε αρχικά το Κολυμβητήριο της Βέροιας. Αν δεν 
προλαβαίναμε, θέλω να ενημερώσω τους συναδέλφους, γιατί εκεί έχουν ξοδευτεί 
πάρα, μα πάρα πολλές εργατοώρες με ομότιμους ή επίτιμους μηχανικούς, με 
έμπειρους μηχανικούς γιατί δεν μπορεί να τα ξέρει ένας μηχανικός σαν εμένα ή ο 
οποιοσδήποτε ο οποίος δεν έχει εμπλακεί, έτσι λοιπόν, στις συζητήσεις αυτές ειδικά 
για τις εκπτώσεις των αναδόχων συμμετείχε η κ.Τσαρούχη Χρυσούλα, ο 
κ.Γκοντόπουλος, ο κ.Τζιμηρόπουλος Δήμος, ο κ.Σπανός Θανάσης, ο κ.Μπουλασίκης 
Πρόδρομος και μου διαφεύγουν και κάποιοι άλλοι και ζητήσαμε και συμβουλές από 
ανθρώπους με πάρα πολύ εμπειρία για να φτάσουμε και να μπορέσουμε, γιατί ήταν 
καλά στημένος ο ανάδοχος του Κολυμβητηρίου.  

Αν δεν προλαβαίναμε να τον καταστήσουμε έκπτωτο θα μπορούσε να έχει 
πάρει κανά 2-3.000.000€ και «να την είχε κάνει». Έτσι λοιπόν ήταν ένα επίτευγμα το 
ότι μπορέσαμε να τον κηρύξουμε έκπτωτο. Θέλω να πω επίσης για το Κολυμβητήριο, 



ότι έγιναν προσπάθειες, έγινε η διαδικασία, βρέθηκε ο τρόπος με πολύ κόπο και από 
μένα και απ’ τη Δήμαρχο, φτάσαμε να συμβασιοποιήσουμε το έργο. Είχαμε και την 
συναίνεση των τοπικών Βουλευτών να προχωρήσουμε και θα μας βοηθούσανε, παρ’ 
όλα αυτά δυστυχώς, αναφέρθηκε και η Δήμαρχος, ότι φτάσαμε μια μέρα εκεί στη 
Γ.Γ.Αθλητισμού και διαπιστώσαμε ότι έχει μόνο 100,00 €.  

Θέλω να σταθώ όμως στο ότι για το Κολυμβητήριο, υπάρχει ο ανάδοχος, δεν 
διαλύθηκε η σύμβαση και αν υπάρξουν χρήματα μπορεί να συνεχίσει ο ανάδοχος, δεν 
διέλυσε τη σύμβαση, ο Καρατζούδης από τα Τρίκαλα. Συνεχίζουμε, για τις λύσεις 
των συμβάσεων. Η λύση συμβάσεων, εφόσον δεν υπάρχει χρήμα απ’ τον ΘΗΣΕΑ 
είναι πολύ φυσικό να γίνει διάλυση συμβάσεων. Περιμένουμε να διαλυθεί και η 
σύμβαση εδώ στην Πιερίων και ο Βρεφονηπιακός στην Κυψέλη. Για τον 
Βρεφονηπιακό στην Κυψέλη, εκδόθηκε η οικοδομική άδεια, άκουσον άκουσον, στο 
οικόπεδο εκείνο, απ’ την Πολεοδομία του Δήμου Βέροιας, επί ημερών προηγούμενης 
Δημοτικής αρχής, σε οικόπεδο ξένο. 

Παυλίδης : Να συμπληρώσω κάποια πράγματα. Θέλω να θυμίσω ότι το 2010 
το 2% έγινε 0,5%, να συμπληρώσω ότι κατά τα τελευταία έτη κάναμε χρηματικούς 
καταλόγους για όλα τα ποσά και αν θέλετε για να σας τα πω συγκεκριμένα, κάναμε 
χρηματικούς καταλόγους των τελευταίων ετών για τα πρόστιμα διαφήμισης των ετών 
2008 και 2009, για τα πρόστιμα ανέγερσης και διατήρησης αυθαιρέτων του 
τελευταίου έτους 2010, για τα μισθώματα της Δημοτικής αγοράς του έτους 2009, 
αυτό που ήτανε πάντα σε καθυστέρηση ήταν 2% και το 5% όπου είχε σχέση με την 
Εφορία και κάναμε των ετών 2004 και 2005, οπότε τα δύο έτη που ήμουν 
αντιδήμαρχος, δύο έτη αντίστοιχα κάναμε και αυτό πάντα καθυστερεί γιατί ξέρετε 
πρέπει πρώτα να γίνουν οι φορολογικές δηλώσεις στην Εφορία, την επόμενη χρονιά η 
Εφορία, κατορθώσαμε και ήρθαμε τελικά σε επαφή με την Εφορία και της στείλαμε 
και προσωπικό, παρότι η Εφορία αρνιόταν με έγγραφά της και έστειλε εδώ στην 
υπηρεσία ότι δεν ήθελε να προχωράμε σε τέτοιες κινήσεις διότι είχε να μπλοκάρει το 
ΑΦΜ για διάφορους λόγους. Έτσι αναγκαστήκαμε και στείλαμε προσωπικό εμείς 
από εδώ και κατορθώσαμε και κάναμε κάποια πράγματα.  

Τώρα θα ήθελα να πω ότι οι ανείσπρακτες οφειλές που φαίνονται και έχουν 
μεγεθυνθεί, οφείλονται στο ότι θελήσαμε τα πρόστιμα του ΚΟΚ, να τα βάλουμε όλα 
για να μπορέσει να υπάρξει ένα Κράτος δικαίου σ’ αυτή την πόλη. Να μην γυρνούν 
κάποιοι και σκίζουν τις κλήσεις και αδιαφορούνε και κάποιοι άλλοι να είναι τίμιοι και 
να τις πληρώνουνε. Παρότι είναι ανείσπρακτες, για να εισπραχθούνε αντιλαμβάνεστε 
ότι πρέπει να πάνε όλα καλά και το ίδιο το Κράτος έρχεται μετά από 2-3 χρόνια και 
λέει ελάτε ξεπληρώστε τα παλαιότερα με χαριστικά πρόστιμα και όλοι περιμένουν 
αυτό το πράγμα και όταν υπάρχει συνήθως και προεκλογική περίοδος ακόμα και τα 
μαγαζιά και όλοι, αυτές τις περιόδους αναμένουνε.  

Τώρα από εκεί και μετά πρέπει να στηθεί ο μηχανισμός και τα βεβαιώσαμε 
για να μπορέσουν να εισπραχθούν. Εξήγησα πριν ότι μπορεί να ήταν το 2009 μια 
περίοδος κατά την οποία ήρθανε χρήματα, αλλά σας είπα ότι αυτά τα χρήματα δεν 
κατασπαταλήθηκαν, πήγανε σε υποχρεώσεις παρελθόντων ετών, όπως σας 
περιέγραψα με τους Σχολικούς Φύλακες, τα κεφάλαια των Δημοτικών Επιχειρήσεων 
και χίλιες δυό άλλες υποχρεώσεις. Όσον αφορά ανόμοια πράγματα, δεν θα ήθελα να 
συγκρίνουμε ανόμοια πράγματα, ανόμοιες καταστάσεις.  

Ήδη σας είπα ότι ένα 40% ενός ποσού που μειώνεται δεν μπορεί να συγκριθεί 
με μια περίοδο του 2006 και με τις απαιτήσεις που έχει ένας Δήμος το 2010 μετά από 
4 χρόνια δηλαδή μ’ αυτές που έχει το 2006. Αναφορικά έγιναν κάποια πράγματα το 
2006 και το 2010 και όχι επισταμένα, για ποιο λόγο; Γιατί και ο κ. Γιαννουλάκης που 
ήταν αντιδήμαρχος οικονομικών το 2006 προφανώς και δεν φέρει καμία ευθύνη 
μόνος του, από ένα συλλογικό Δ.Σ. για το τι αποφασίζει και για το τι κάνει. Γι’ αυτό 
και δεν θέλω να κάνουμε καμία σύγκριση, είναι μια ουτοπία δηλαδή να συγκρίνουμε 
τον προϋπολογισμό με απολογισμό, με συγχωρείτε πάρα πολύ αλλά οι τακτικές που 
εφαρμοζόντουσαν όλα τα προηγούμενα χρόνια, ποτέ ένας προϋπολογισμός δεν 
εφαρμόζεται όπως προβλέπεται ούτε μπορεί να απορρίψει περιπτώσεις όπου μπορεί 
να έρθουν τα ποσά για το Κολυμβητήριο που είναι π.χ. 5.000.000€ και πρέπει να τα 
βάλουμε στον προϋπολογισμό, ούτε ένα άλλο έργο 1.500.000€ που ήταν ΕΣΠΑ και 



ΘΑ μας το στέλνανε ή ΘΑ μας το στείλουν. Δεν μπορούμε να απορρίψουμε τέτοια 
πράγματα και να μην τα βάλουμε στον προϋπολογισμό! Ίσα-ίσα, προχωρούμε σε 
τροποποιήσεις που εκείνη την χρονιά μπορεί να μην εισπραχθούν και έρθουν την 
επόμενη χρονιά.  

Αρκεί να σας πω ότι το 2007 υλοποιούσαμε έργα που είχε κάνει ο κ. 
Χασιώτης το 2002, η ανάπλαση της Πλατείας Ωρολογίου και χίλια δυό άλλα έργα. 
Αυτό δεν σημαίνει ότι θα έπρεπε να μπουν στον προϋπολογισμό ώστε μετά να 
μπορούν να αποδοθούν στις εταιρείες αυτών που υλοποιούν τα έργα;  

Όσον αφορά τον τουρισμό ήθελα να συμπληρώσω και άλλα δυό πράγματα. Ο 
τουρισμός και όσον αφορά την Αναπτυξιακή, έχουμε προχωρήσει, μπορείτε να μπείτε 
στο site, υπάρχουν επιλεγόμενες διαδρομές τουριστών με θεματικά πράγματα όπως 
είναι ο γαστρονομικός, ο θρησκευτικός, ο τουριστικός και μπορείτε να 
πληροφορηθείτε για όλα όσα υπάρχουν στη Βέροια, ακόμα και για μαγαζιά 
ενδιαφέροντος, πολλοί συμπολίτες μας και ο Εμπορικός Σύλλογος έχουν βάλει τα 
καταστήματα τους και όλα όσα υπάρχουν εκεί και αν θέλετε, όλοι γνωρίζετε σ’ αυτό 
το Δ.Σ. ότι έγινε μια τεράστια προσπάθεια μέχρι κάποιο σημείο μ’ ένα θεματικό 
πάρκο που προσπαθούσαμε να κάνουμε στην περιοχή του Αλιάκμονα. Το οποίο να 
σας θυμίσω ότι έχει μπλοκάρει γιατί το θεώρησαν υψίστου ενδιαφέροντος και 
μάλιστα το ένα κτίριο έπρεπε να γίνει τρία, για διάφορους δικούς τους λόγους και θα 
πρέπει κάποτε να πάει στο ΚΑΣ για να προωθηθεί αν οι αρχαιολόγοι επιθυμούν να 
συνεργαστούν ή αν εμείς το μετατρέψουμε σε ένα άλλο θεματικό πάρκο με άλλο 
στόχο, εκτός από αρχαιολογικό ενδιαφέρον, για να προχωρήσουμε έτσι ώστε όταν 
ανοίξει ένα πρόγραμμα ΕΣΠΑ να είμαστε έτοιμοι να καταθέσουμε ένα πράγμα και να 
αξιοποιήσουμε μια περιοχή, όπου θα μπορούν όλοι όσοι περνάνε απ’ την Εγνατία οδό 
ή όσοι πηγαίνουν στη Βεργίνα, να μπορούν να σταματάνε και σε ένα άλλο σημείο 
ενδιαφέροντος και ας μην είναι αρχαιολογικό ή ιστορικό αλλά ας είναι 
παραδοσιακού, ας είναι θεματικού, ας είναι περιοδικές εκθέσεις, ας είναι 
εκπαιδευτικές, ας είναι οτιδήποτε άλλο.  

Πάντως σ’ αυτά τα πράγματα έχουμε προχωρήσει έχουμε στήσει και 
διεκδικήσει πολλά εργαλεία και περιμένουμε πότε το ΕΣΠΑ θα ολοκληρωθεί. Για να 
ξέρετε όλοι, όταν ήρθαμε δεν υπήρχε Κοινοτικό Πλαίσιο Στήριξης, υπόλοιπα 
παίρναμε από το 3ο και από αυτούς τους Δήμους που δεν μπορούσαν να υλοποιήσουν 
έργα και περίσσεψαν λεφτά.  

Εμείς αυτό που λέγαμε πάντα είναι ότι στο 3ο Κοινοτικό Πλαίσιο Στήριξης 
που ήταν μέχρι το 2006 και όλος ο κόσμος έπαιρνε έργα, εμείς δεν βρεθήκαμε να 
υλοποιήσουμε κανένα έργο που εντάχθηκε στο ΕΣΠΑ την 3η περίοδο, κυνηγούσαμε 
ίσα-ίσα το GIS που πήραμε τα 500.000,00 € και ήταν υπόλοιπα από τους Δήμους.  

Συγκεκριμένα να σας θυμίσω ότι υπήρχαν 3 Δήμοι, η Νεάπολη, η Καστοριά 
και η Βέροια και το πήραν οι δύο, εμείς και η Νεάπολη, εντάξει; Λοιπόν ήταν έργα 
που δεν μπορούσαν να υλοποιήσουν οι άλλοι Δήμοι, τώρα που θα ανοίξει γιατί είναι 
2007-2013 και αναμένουμε όλοι πότε θα ανοίξει αυτή η λαίλαπα και καταθέτουν όλοι 
και ετοιμάζουν χίλιες δυό προτάσεις, γιατί θα πρέπει να απορροφηθούν έως το 2013 
επομένως θα πρέπει να ανοίξουν μέσα στο 2011 ή το 2012, ετοιμαζόμαστε όλοι μαζί 
και όποιος άλλος μπορεί να συνεργαστεί ή να βοηθήσει σ’ αυτή την κατεύθυνση, 
ευχαρίστως γιατί είναι για το καλό της πόλης. Για να διεκδικήσουμε οτιδήποτε και να 
μην κάνουμε μόνο κριτικές.  

Ας έρθουμε με προτάσεις, ας έρθουμε να δημιουργήσουμε για να αφήσουμε 
κάτι καλό σ’ αυτή την πόλη. Η ανάπτυξη δεν γίνεται με ένα άτομο εντάξει; Δεν είναι 
κάποιος αναπτυξιακός από μόνος του, ανάπτυξη είμαστε όλοι μας, να 
προσπαθήσουμε να κάνουμε και ότι έχει ο καθένας υπόψη του. 

Δήμαρχος : Μια λέξη πάνω σ’ αυτά που είπε ο κ.Παυλίδης. Τη Δευτέρα θα 
γίνει παρουσίαση αναλυτική για το που βρισκόμαστε με το ΕΣΠΑ και εκεί θα δοθούν 
και απαντήσεις για τον Τουρισμό με έργα και όχι με λόγια. Για το θεματικό πάρκο, 
υπάρχει Γερμανικό ενδιαφέρον και θα δούμε πως και αν θα προχωρήσει, μακάρι να 
προχωρήσει και βεβαίως το μουσείο στη Βεργίνα προχωράει πάρα πολύ γρήγορα. 

Γιαννουλάκης : Το παίρνω πίσω Δήμαρχε το «Αυτοσχεδιασμούς και 
πειράματα», αλλά όταν έρχονται θέματα 3 και 4 φορές, όταν σας λένε, να πω για την 



Ελιά, κάντε τον διαγωνισμό έτσι και εσείς επιμένετε έτσι, όταν φέρνετε 3 φορές να 
γίνουν τα πρακτικά της Ράχης για το νοίκιασμα των χωραφιών, ενώ υπάρχουν οι όροι 
μέσα στην απόφαση και εσείς μας τα φέρνετε και μας τα ξαναφέρνετε!  

Για το Κολυμβητήριο. Ποτέ και για κανένα έργο δεν μπαίνει το ποσό όλο του 
προϋπολογισμού, πάντα μπαίνει τμηματικά, έτσι είχε μπει, ξεκίνησε και θα έμπαινε 
και άλλο κομμάτι. Πείτε μου ποιο έργο είναι εξασφαλισμένο από την αρχή, όλος ο 
προϋπολογισμός του, να πω ναι έχετε δίκιο που δεν το εξασφαλίσαμε εμείς.  

Για την Κυψέλη, φταίει η προηγούμενη Δημοτική αρχή; Τοπογράφος ήταν ο 
Δήμαρχος; Λέτε για το γραφείο της Δημοτικής περιουσίας, τρία χρόνια και εσείς 
γυμνό το είχατε, τώρα το επανδρώσατε, το 2010. Και στο κάτω κάτω ο κ. 
Σκουμπόπουλος και η Δημοτική του αρχή, κρίθηκε για τη λειτουργία του, σήμερα 
κρίνεστε εσείς, δεν κρίνεται πάλι ο Σκουμπόπουλος. Δεν ξέρω το νούμερο που είπατε 
κ.Βοργιαζίδη, εγώ έχω άλλα νούμερα.  

Κε Παυλίδη εμείς δεν είπαμε ότι κατασπαταλήθηκαν τα λεφτά, είπαμε ότι 
απλώς, αν δεν έρχονταν και εκείνα τα 3.500.000,00 € περίπου από τα 
παρακρατηθέντα, ασφαλώς θα ήταν το χρέος του Δήμου σήμερα πολύ μεγαλύτερο. 
Δεν είπαμε ότι κατασπαταλήθηκαν. 

Νεστορόπουλος : Εγώ θα επικεντρωθώ Πρόεδρε μόνο σ’ αυτά που είπε ο κ. 
Δάσκαλος για τις 100.000€, για την αμμοληψία. Αυτά είναι γραμμένα στον 
ισολογισμό του 2009 και εισπράχθηκαν το 2009. Το 2010 επαναλαμβάνω, μηδέν.  

Όσον αφορά για τα περιβαλλοντικά που λέει, είναι έτοιμα τα περιβαλλοντικά 
και εδώ επικαλούμαι από την ΤΕΔΚ τον Γιάννη Σημανίκα, αν δεν κάνω λάθος και 
αργεί η Δημοτική αρχή να κάνει τη δημοπρασία. Θέλω ακόμα μια φορά να πω ότι 
συνολικά τα χρέη του Καποδιστριακού Δήμου της Βέροιας, μαζί με τις 
απαλλοτριώσεις και τις οφειλές στους υπαλλήλους, φτάνουν τα 15.000.000,00 €. 

Τσιούντας: Θα συμφωνήσω απόλυτα με τον κ. Χατζηαθανασίου και τον κ. 
Τσαπαρόπουλο, ότι πρέπει να κάνουμε όλοι μαζί, αλλά να κάνουμε κάτι και ίσως 
αυτό θα έπρεπε να το έχουμε κάνει ποιο μπροστά όταν πια είδαμε ότι δεν έρχονται 
χρήματα για την Τ.Α., κάτι πρέπει να γίνει και θα πρέπει να το συζητήσουμε. Αλλά 
πως θα το κάνουμε αυτό όταν στην ομιλία του ο κύριος αντιδήμαρχος, μας έβαλε 
τους 3 συναδέλφους που μιλήσαμε, ότι είμαστε υπερασπιστές της Δημοτικής αρχής 
Σκουμπόπουλου; Γιατί παρέθεσε στοιχεία του 2002 και εγώ αναφέρθηκα μόνο και το 
είπα μάλιστα, ότι επειδή 3-4 φορές συζητήθηκε εδώ μέσα, τι χρέος είχε το 2006 και 
το 2010, έκανα τους συλλογισμούς και είπα δύο νούμερα.  

Δεν υπερασπίστηκα κανέναν ούτε απολογούμαι για κανέναν και ούτε όπως 
και εσείς είχα τότε την ευθύνη για το Δήμο Βέροιας. Άρα λοιπόν, μην μας βάζετε 
απέναντι, γιατί όπως ο κ.Τσαπαρόπουλος και ο κ. Χατζηαθανασίου συμφώνησαν, 
πρέπει να είμαστε όλοι μαζί.  

Βοργιαζίδης: Εγώ ήθελα να καταλήξω και να βγει συμπέρασμα απ’ αυτά που 
είπα, το εξής: Ότι πολλές φορές ίσως δεν έχουν νόημα οι αριθμοί και κακώς ίσως 
χρησιμοποιούνται και για όποιον θέλει να χρησιμοποιήσει αριθμούς, καλό θα είναι να 
κοιτάει και τους προηγούμενους, γιατί μερικές φορές αυτά αποβαίνουν εις βάρος του.  

Από εκεί και πέρα, προφανώς έτσι είναι, προφανώς οι επιδοτήσεις προς τους 
Δήμους όσο πάνε και θα μειώνονται, το οποίο σημαίνει ότι θα πρέπει να ψάξουμε 
αγωνιωδώς να βρούμε τρόπους αυτοχρηματοδότησης των Δήμων.  

Χατζηαθανασίου: Δυό λόγια και εγώ για να επαναλάβω και πω, βάλτε το χέρι 
στην καρδιά, όλοι και εσείς κ.Νεστορόπουλε και εσείς κ.Τσιούντα, αν ήσασταν 
Δήμαρχοι, τι παραπάνω νομίζετε ότι θα κάνατε; Σ’ αυτή την πολιτική συγκυρία; Είναι 
δραματικές οι συνθήκες για να παριστάνει κανείς και το λέω με όλη την συναίσθηση 
ευθύνης Δήμαρχε, να παριστάνει σήμερα το Δήμαρχο ή τον αντιδήμαρχο ή να είναι 
σ’ αυτή την αίθουσα.  

Λέω είναι δραματικές οι συνθήκες γιατί, γιατί Δήμαρχε να φτύσετε αίμα για 
να βάλετε διαχειριστή για τις αμμοληψίες; Γιατί έπρεπε να παρακάμψετε όλους τους 
μηχανισμούς, διαπλοκής, γραφειοκρατικούς, εκείνους, τους άλλους, τα οποία 
κληρονομήσατε. Δεν τα κληρονομήσατε από την προηγούμενη διοίκηση, είναι 
διαχρονικό το όλο πρόβλημα αυτό που εσείς παραλάβατε όπως και οι προηγούμενοι.  



Για να θυμηθώ και αυτό που είχε πει και ο κ. Σκουμπόπουλος, «…. Βάλτε 
χρέος για να κάνετε έργο…», σωστή ήταν η άποψη, τότε μου φάνηκε περίεργο όταν 
την άκουσα. Κάντε έργα, ας μπει χρέος, αυτός ο τόπος έτσι θα ωφεληθεί γιατί απ’ την 
άλλη δεν υπάρχει άλλος τρόπος.  

Επί του πρακτέου, Δήμαρχε δεν είναι προσβολή και μην φοβάστε μην 
εκτεθείτε αν κατεβαίνει για θέματα κοινής αποδοχής, απ’ αυτή την αίθουσα, μια 
διαπαραταξιακή επιτροπή με τους επικεφαλής των παρατάξεων, να διεκδικεί σοβαρά 
θέματα που προκύπτουν σ’ αυτή την αίθουσα. Πάρτε τους όλους μαζί εφόσον το 
αποδέχονται βέβαια και το αποδέχεστε και εσείς. Με τον εκάστοτε αντιδήμαρχο ή με 
όποιον άλλο νομίζετε ότι μπορεί να συμμετέχει σε μια τέτοια επιτροπή. Έτσι ώστε, 
όχι να πάτε μόνη σας και να κάθεστε στα σκαλιά του Υπουργείου, να κάθεται όλη η 
επιτροπή στα σκαλιά του Υπουργείου και να πει δεν φεύγουμε αν δεν μας λύσετε 
αυτό το πρόβλημα με το σχολείο που πρέπει να ανεγερθεί. Τι λέτε; Δεν θα έχουμε 
καλύτερα αποτελέσματα;  

Τσαπαρόπουλος: Μια κουβέντα μόνο. Για να αλλάξει η πορεία επειγόντως 
όπως ζήτησαν κάποιοι, αγαπητοί συνάδελφοι, θα πρέπει όλοι μας να καταλάβουμε ότι 
πρέπει να αλλάξει η πορεία αυτού του τόπου και γενικότερα αυτού του πολιτικού 
περιβάλλοντος και αυτών των πολιτικών που σήμερα βρίσκονται εκεί. Αυτών και των 
αντιπολιτευομένων.  

Γι’ αυτό είπα αγαπητέ Χρήστο, εδώ θέλει σάρωμα το πράγμα, εξαφάνιση για 
να γεννηθεί κάτι καινούργιο, αλλιώς καμία πορεία δεν θα αλλάξει. Διαχειριστές θα 
είμαστε και εμείς και εσείς και όποιος έρθει σ’ αυτόν τον τόπο, τίποτε άλλο. 

Δάσκαλος: Για τη ΣΑΤΑ και τα έργα που αναφέρθηκε ο κ.Νεστορόπουλος, 
έχω να πω, ότι πέρσι επειδή ήταν προεκλογική χρονιά και επειδή είχα την ευθύνη της 
Τεχνικής Υπηρεσίας, δώσαμε προτεραιότητα στο να δημοπρατηθούν προτού να 
έρθουν οι οδηγίες για την περικοπή της ΣΑΤΑ, για να δημοπρατήσουμε όσα 
περισσότερα έργα μπορούμε και να μην μπούμε στην τελική ευθεία και έχουμε 
συμβασιοποιήσεις και χίλια δυό. Έτσι έγιναν πολλά πράγματα και μείνανε και πολλά 
έργα που δεν εκτελέστηκαν.  

Επίσης για το Σέλι – Άνω Σέλι, θέλω να πω και να το ξανατονίσω αυτό γιατί 
βλέπω επιμένετε. Τα έργα κατασκευάζονται από καλή υπηρεσία και από καλούς 
αναδόχους αν δεν συντρέξουν αυτοί οι δύο όροι, δεν μπορεί να γίνει έργο. Έτσι 
λοιπόν και ο ανάδοχος δεν ήταν καλός και η υπηρεσία ήταν πολύ χαλαρή. Ήμουν εκεί 
υπεύθυνος θα μου πείτε. Ήταν χαλαρή η υπηρεσία, παρόλο που είχα δώσει εντολή, 
είχαμε αγοράσει ένα αγροτικό αυτοκίνητο 4x4 και είχε εντολή ο κ. Κωστούλας ο 
διευθυντής της υπηρεσίας, με τους επιβλέποντες ή με τους προϊσταμένους εκεί πέρα, 
να ανεβαίνουν μέρα παρά μέρα πάνω. Τη μια εβδομάδα ανεβαίνανε Δευτέρα, 
Τετάρτη, Παρασκευή και την άλλη βδομάδα ανεβαίνανε Τρίτη, Πέμπτη.  

Παρ’ όλα αυτά θέλω να πω ότι το Σέλι – Άνω Σέλι, ειδικά για το Σέλι – Άνω 
Σέλι, ουδεμία ευθύνη φέρουν οι αιρετοί. Έγινε έλεγχος απ’ τη διαχειριστική αρχή και 
το θέμα είναι στη δικαιοσύνη. Και επειδή ειπώθηκε και για την κατάπτωση της 
εγγυητικής επιστολής και επειδή ρωτήθηκε κάποιος αρχικά και έργο να μην είχε 
γίνει, η εγγυητική επιστολή καταπίπτει όχι υπέρ του έργου, υπέρ του Δήμου. Όροι 
είναι, καλής εκτέλεσης. Τίποτα να μην γίνει. 

Παυλίδης: Το μόνο που θα ήθελα να συμπληρώσω είναι ότι όπως 
αναφέρθηκε, το ποσό αυξήθηκε από τα ποσά των έργων της ΣΑΤΑ. Σας είπα ότι 
31/12 το ταμείο του Δήμου είχε 817.000€ οφειλές σε πιστωτές. Όλα αυτά όμως τα 
υπόλοιπα έργα, οι πληρωμές, εμείς αυτή την εικόνα είχαμε τότε, παρακαλούσαμε 
τότε με την υπηρεσία να έρθουν όλα τα τιμολόγια από τα έργα, όλα όσα οφείλονταν 
αλλά δεν υπήρχε, αν θέλετε και από το Κράτος το ίδιο η ικανότητα να ξέρουμε τι θα 
πληρώσει σαν ΣΑΤΑ, τι θα πληρώσει…….. εσείς στους Δήμους σας μπορεί να είχατε 
μικρό και ελεγχόμενο… μην συγκρίνουμε όμως ανόμοια πράγματα, εδώ ο Δήμος 
είναι υπερμεγέθης αν μου επιτρέπετε και όλα αυτά που υπάρχουν και 
απομακρυσμένοι πιστωτές, προμηθευτές, όλοι αυτοί θα τα αποστείλουν τα τιμολόγια, 
άλλοι είναι Θεσσαλονίκη, άλλοι είναι από οπουδήποτε, τα έργα είναι από οπουδήποτε 
τα έχει πάρει ένας εργολάβος και αντιλαμβάνεστε όλοι ότι αφού η ΣΑΤΑ πρέπει να 
πληρωθεί όλη, πρέπει να μεταφερθεί σ’ ένα ποσό.  



Επομένως συγκεντρώθηκε ένα ποσό το οποίο προφανώς δεν αντιστοιχεί σε 
μια πραγματική εικόνα αφού μεταφέρθηκαν όλα. Σας είπα και για το δάνειο το οποίο 
μεταφέρθηκε μέσα, τι άλλο πρέπει να πούμε και πάμε στα νούμερα και να λέμε αυτό, 
εκείνο, το άλλο, το άλλο;  

Δήμαρχος : Μια λέξη για να κλείσουμε γιατί έχουμε και τους υπόλοιπους 
απολογισμούς. Πραγματικά είχε ενδιαφέρον ότι τρείς συνάδελφοι μίλησαν γι’ αυτή 
τη σύμπνοια που πρέπει να υπάρχει, γιατί τη μιζέρια μας διαχειριζόμαστε και έτσι 
είναι. Έτσι είναι αγαπητοί συνάδελφοι και έχετε απόλυτο δίκιο.  

Σήμερα και στη συνάντηση που υπήρχε για τις εκλογές της ΚΕΔΕ και σας 
ευχαριστώ όλους για τις ευχές, αυτό που συζητιόντανε ήτανε το πρόβλημα πολλών, 
να μην σας πω των μισών Δήμων, που δεν έχουν να πληρώσουν μισθούς και αυτό που 
συζητιότανε ήτανε, προσέξτε, μισθοί, τηλέφωνο, πετρέλαιο, καταλαβαίνετε πια που 
είμαστε;  

Αυτό που είπε ο Τηλέμαχος ότι διαχειριζόμαστε τη μιζέρια, ακριβώς αυτό 
γίνεται και θα γίνει τώρα, γι’ αυτό λοιπόν, επειδή η μόνη ελπίδα είναι το ΕΣΠΑ, γι’ 
αυτό είπα ότι θα ανακοινώσουμε που ακριβώς βρίσκονται τα ζητήματα αυτά, γιατί 
νομίζω ότι έχει ενδιαφέρον. Το Δήμο τον κλείσαμε, τον κλείσαμε μεμονωμένα, δεν 
πιάνει τόπο.  

Πρέπει η ΚΕΔΕ να πάρει αποφάσεις και να κλείσουν συνολικά οι Δήμοι της 
χώρας, γιατί δεν έχουμε άδικο. Γιατί από το συνολικά χρέος που υπάρχει μόνο το 
0,90% αφορά τους Δήμους, καταλαβαίνετε λοιπόν ότι είμαστε αδικημένοι, το λέω 
έτσι απλά. Δεν οφείλεται σε εμάς δηλαδή αυτό το χρέος παρότι όλοι λένε ότι οι 
Δήμοι, κακοδιαχείριση και κολοκύθια, λοιπόν δεν είναι έτσι. Ο πρώτος στόχος λοιπόν 
αυτής της ΚΕΚΕ πρέπει να είναι, να δούμε και αυτά τα ζητήματα και βέβαια και την 
άλλη μεγάλη γάγγραινα που υπάρχει, να αλλάξουνε τα ζητήματα της γραφειοκρατίας 
που στο όνομα της διαφάνειας, μας έχει πνίξει η γραφειοκρατία και υπάρχουν και 
άλλα θέματα. Λοιπόν, επειδή θα κατατεθεί το Νομοσχέδιο βελτίωσης του 
Καλλικράτη, που έχει πολύ ενδιαφέρον, περίμεναν την εκλογή του Δ.Σ. της ΚΕΔΚΕ 
για να συζητηθεί και να κατατεθεί. Εκεί εμείς καταθέσαμε ήδη 35 παρατηρήσεις ως 
Δήμος, που πρέπει να γίνουν άμεσα διορθώσεις και από εκεί και πέρα κι όποιος 
συνάδελφος κρίνει ότι μπορεί να συνεισφέρει σ’ αυτό, μετά χαράς. Θα προτείνω την 
υπερψήφιση του απολογισμού του Δήμου της Βέροιας. 

Πρόεδρος : Έχει ολοκληρωθεί η συζήτηση επί του πρώτου απολογισμού – 
ισολογισμού και αποτελεσμάτων χρήσεως του 2010 για τον Καποδιστριακό Δήμο της 
Βέροιας. Ποιοι εγκρίνουν τον απολογισμό, τον ισολογισμό και τα αποτελέσματα χρήσης 
του Δήμου Βέροιας έτους 2010; 
 Υπέρ της πρότασης αυτής ψήφισαν 24 σύμβουλοι: 
Δ. Δάσκαλος, Μ. Σουμελίδης, Θ. Θεοδωρίδης, Γ. Μιχαηλίδης, Α. Λαζαρίδης, Ν. 
Τσιαμήτρος, Β. Σταυροπούλου-Μπακαμτζόγλου, Ε. Αρχοντάκη-Γεωργίου, Π. 
Παυλίδης, Τ. Χατζηαθανασίου, Θ. Αγγελίνας, Λ. Πουλασουχίδης, Κ. Βοργιαζίδης, Ν. 
Μωυσιάδης, Ν. Μαυροκεφαλίδης, Χ. Γαϊτάνου-Γεωργιάδου, Π. Τσαπαρόπουλος, Α. 
Καγκελίδης, Μ. Παπαϊωάννου, Θ. Κορωνάς, Κ. Συμεωνίδης, Γ. Κάκαρης, Β. 
Παπαδόπουλος, Κ. Κουτσαντάς. 
 Κατά της πρότασης αυτής ψήφισαν 13 σύμβουλοι: 
Α. Νεστορόπουλος, Α. Γκαμπέσης, Κ. Κοστογλίδου, Α. Βεσυρόπουλος, Β. 
Γιαννουλάκης, Χ. Τσιούντας, Ε. Γουναράς, Γ. Σουμπέκας, Κ. Παναγιωτίδης, Δ. 
Γκέκα, Α. Παπαδόπουλος, Σ. Κουμτσίδης, Χ. Σαββαϊδου. 

Το Δ.Σ. μετά από διαλογική συζήτηση, αφού έλαβε υπόψη: 
1.- Το από 29-9-2010 εισηγητικό σημείωμα της αντιδημάρχου Ε. Αρχοντάκη. 
2.- Την αριθ. 372/2011 απόφαση προελέγχου και την έκθεση ελέγχου της Οικονομικής 
Επιτροπής επί του απολογισμού και ισολογισμού αντίστοιχα του Δήμου Βέροιας έτους 
2010. 
3.- Την αριθ. ……………… απόφαση Δημάρχου, με την οποία ανέθεσε στην 
εταιρεία ΣΟΛ α.ε.ο.ε τον έλεγχο των οικονομικών καταστάσεων του Δήμου, χρήσεως 
2010. 
4.-Τα παραπάνω στοιχεία του απολογισμού, τον ισολογισμό και τα αποτελέσματα 
χρήσης του Δήμου Βέροιας διαχειριστικής περιόδου 2010. 



5.- Την σχετική έκθεση ελέγχου της παραπάνω ορκωτής ελέγκτριας-λογίστριας. 
6.- Ότι στη συνεδρίαση παραβρέθηκαν η ορκωτή ελέγκτρια-λογίστρια που συνέταξε 
το παραπάνω πιστοποιητικό και ο Προϊστάμενος της Δ/νσης Οικονομικού του Δήμου. 
7.- Το αποτέλεσμα της ψηφοφορίας. 
8.- Τις διατάξεις του άρθρου 163 του Ν. 3463/2006 (Κ.Δ.Κ.) και των άρθρων 72 & 267 
του Ν. 3852/2010 (Πρόγραμμα Καλλικράτης). 
 

Αποφασίζει  Κατά Πλειοψηφία 
 

Α) Εγκρίνει τον παραπάνω απολογισμό εσόδων και εξόδων του Δήμου Βέροιας, 
οικονομικής χρήσης 2010, κατά τον οποίο τα έσοδα ανήλθαν σε € 23.889.729,78, τα 
έξοδα σε € 23.125.023,88 και το χρηματικό υπόλοιπο σε € 764.705,90, όπως 
λεπτομερώς αναγράφονται στον οικείο απολογιστικό πίνακα. 

Β) Εγκρίνει τον ισολογισμό διαχειριστικής περιόδου 2010 του Δήμου 
Βέροιας, ο οποίος εμφανίζει γενικό σύνολο ενεργητικού € 101.660.317,76, γενικό 
σύνολο παθητικού € 101.660.317,76 και καθαρά αποτελέσματα (ζημία) χρήσης € -
3.588.054,34. 



Η απόφαση έλαβε αύξ. αριθμό  666 / 2011 
.............................................................................................………................................. 
 Αφού εξαντλήθηκαν τα θέματα της ημερήσιας διάταξης λύθηκε η συνεδρίαση 
συντάχθηκε το πρακτικό αυτό και υπογράφηκε ως εξής: 
 

Ο ΠΡΟΕΔΡΟΣ Η ΓΡΑΜΜΑΤΕΑΣ 
 
 

Νικόλαος Μαυροκεφαλίδης 

 
 

Δημητρούλα Γκέκα 
ΤΑ  ΜΕΛΗ ΠΡΟΕΔΡΟΙ ΔΗΜΟΤΙΚΩΝ ΚΟΙΝΟΤΗΤΩΝ 

Δ. Δάσκαλος  Η. Τσιαμήτρος  
Μ. Σουμελίδης  Δ. Κουλουριώτης  
Θ. Θεοδωρίδης     
Γ. Μιχαηλίδης   ΠΡΟΕΔΡΟΙ & ΕΚΠΡΟΣΩΠΟΙ 

ΤΟΠΙΚΩΝ ΚΟΙΝΟΤΗΤΩΝ 
 

Α.  Λαζαρίδης  Ι. Λιάτσου  
Ν.  Τσιαμήτρος  Α. Ορφανίδου  
Β. Σταυροπούλου-Μπακαμτζόγλου  Ν. Αγγέλου  
Ε. Αρχοντάκη-Γεωργίου     
Π. Παυλίδης     
Τ. Χατζηαθανασίου     
Θ. Αγγελίνας     
Λ. Πουλασουχίδης     
Κ. Βοργιαζίδης     
Ν. Μωυσιάδης     
Χ. Γαϊτάνου-Γεωργιάδου     
Π. Τσαπαρόπουλος     
Α. Καγκελίδης     
Μ. Παπαϊωάννου     
Θ. Κορωνάς     
Κ. Συμεωνίδης     
Γ. Κάκαρης     
Β. Παπαδόπουλος     
Κ. Κουτσαντάς     
Α.  Νεστορόπουλος     
Α. Γκαμπέσης     
Κ. Κοστογλίδου     
Α. Βεσυρόπουλος     
Β. Γιαννουλάκης     
Χ. Τσιούντας     
Ε. Γουναράς     
Γ. Σουμπέκας  

Ακριβές απόσπασμα 
Βέροια  20-12-2011 

Η Δήμαρχος 
 
 
 

ΧΑΡΙΚΛΕΙΑ 
ΟΥΣΟΥΛΤΖΟΓΛΟΥ - ΓΕΩΡΓΙΑΔΗ 

Κ. Παναγιωτίδης 
Α. Παπαδόπουλος 
Σ.  Κουμτσίδης 
Ι. Σοφρόνωφ-Ταμπάκη 
Γ. Μελιόπουλος 
Χ. Σαββαϊδου 

 
 
 
  
 


